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  Utdragsbestyrkande 

Plats och tid Folkets hus, Måndagen den 16 november 2009, 
 kl. 10.00- 21.20 
 Folkets hus, Måndagen den 23 november  
 Kl. 09.00- 15.50 
Beslutande Leif Ahlmark, ordf.   Eva Risberg-Abramsson 
 Åke Nilsson  Robert Svensson 
 Maria Kristoffersson  Ann-Kristin Norman  16/11 
 Rickard Norberg  Conny Lövgren 
 Lars Eliasson  Mikael Österberg 
 Katarina Hahlin  Emil Stenmark 
 Margaretha Löfgren  Ingrid Eriksson 
 Agneta Lindström-Berg  Gunilla Prång 
 K G Abramsson 23/11 -15.00 Bo Ohlsson 
 Agneta Mattsson  Hans Eriksson 
 Anita Johansson  Mikael Hansson 
 Helen Gavelin   Viveka Abramsson 
 Ulf Andersson  Sanja Tadic 
 Rune Andersson  Stig Gunnar Norberg 
 Birgitta Ohlsson  Else Westerlund 
 Johnny Kärkkäinen  Eva Ahlberg 
Övriga deltagande  Göran Lidström, sekr. Mattias Ihrström 
  Karl- Johan Ottosson, kommunch.  Eva Hed  23/11 
 Lars Ekbäck §§ Delårsrapport och budget      Håkan Gustafsson 
Utses att justera                Tony Mannelqvist  
                                                                                                                           15.00-15.50 
Underskrift Sekreterare......................................................................... §§ 67- 102 
  Göran Lidström    
  
 Ordförande.........................................................................    
  Leif Ahlmark    
 
 Justerande.......................................................................... 
  Sanja Tadic                            Inga Jonsson 
_________________________________________________________________________ 
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Justering (sign)  Utdragsbestyrkande 

 
 
 
 
 
 
 
Kfm § 67 Pärm 
Uppförandekod för de politiska partierna i kommunfullmäktige i 
Vilhelmina kommun 
 
Kfm 2009-11-16 
Ordförande Leif Ahlmark redovisar att kommunfullmäktiges presidium 
utarbetat en uppförandekod för de politiska partierna i 
kommunfullmäktige i Vilhelmina kommun. 
 
Leif Ahlmark deklarerar att man från Kristdemokraterna ställer sig 
bakom uppförande koden, likaså gör KG Abramsson för 
Socialdemokraterna, Maria Kristoffersson från Centerpartiet, Katarina 
Hahlin från Moderaterna,  Lars Eliasson från Folkpartiet samt 
Margaretha Löfgren från Vänsterpartiet. 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR  
 
Att notera uppförandekoden och deklarationerna från partierna. 
----- 
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Justering (sign)  Utdragsbestyrkande 

 
Region Västerbotten 

 
 
 
 
Kfm § 68   1-14 
Ks § 162   09-7/49-64 
Au § 221 Dnr 09/Ks193  940 
Revidering av förbundsordning för Regionförbundet Västerbottens län. 
 
Ärendebeskrivning 
Au 2009-06-09 
Region Västerbotten meddelar att gällande förbundsordning fastställdes 
under 2007 av samtliga 15 kommuner i Västerbottens län samt av 
Västerbottens läns landsting i samband med beslut om bildande av 
Regionförbundet Västerbottens Län och antogs 2008-01-14 Av 
Regionfullmäktige. 
 
Ändringar eller tillägg till förbundsordningen föreslås av 
förbundsfullmäktige och beslutas av medlemmarnas 
fullmäktigeförsamlingar. Medlem kan genom framställning till 
förbundsfullmäktige också påkalla ändring av förbundsordningen. 
 
Regionfullmäktige beslutade vid sitt sammanträde den 27 februari 2009 
att föreslå medlemmarna att fastställa förbundsordning för 
Regionförbundet Västerbottens län enligt föreliggande förslag. 
 
Detta förslag samt utdrag ur regionfullmäktiges sammanträdesprotokoll 
bifogas  för beslut i medlemmarnas fullmäktigeförsamlingar. 
 
 
ARBETSUTSKOTTETS FÖRSLAG TILL KOMMUNSTYRELSEN 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
Att fastställa revidering förbundsordning för Regionförbundet 
Västerbottens län. 
----- 
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Justering (sign)  Utdragsbestyrkande 

 
 
 
 
 
 
Kfm § 68  (forts) 
Ks §  162   (forts) Dnr 09/Ks193  940 
Revidering av förbundsordning för Regionförbundet Västerbottens län. 
 
Ks 2009-09-16 
 
KOMMUNSTYRELSENS FÖRSLAG TILL KOMMUNFULLMÄKTIGE 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
Att fastställa revidering förbundsordning för Regionförbundet 
Västerbottens län 
---- 
Kfm 2009-11-16 
 
 KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR  
 
Att fastställa revidering förbundsordning för Regionförbundet 
Västerbottens län. 
----- 
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Justering (sign)  Utdragsbestyrkande 

 
 

KUN 
 
Kfm § 69   15-19 
Ks § 167   09-8/3-7 
Au § 251 Dnr 09/Ks239  001 
Flyktingsamordningen i Vilhelmina, Visions- och strategidokument. 
 
Ärendebeskrivning 
Au 2009-08-11 
Förslag till Visions- och strategidokument för flyktingsamordningen i 
Vilhelmina har upprättats. 
 
Kultur- och utbildningsnämnden har 2009-06-02, § 65 beslutat 
 
Att  föreslå kommunfullmäktige att anta den uppdaterade versionen av 
visions- och strategidokument för Vilhelmina kommun. 
              
ARBETSUTSKOTTETS FÖRSLAG TILL KOMMUNSTYRELSEN 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att anta den uppdaterade versionen av visions- och strategidokument för 
Vilhelmina kommun. 
----- 
Ks 200909-16 
 
KOMMUNSTYRELSEN FÖRSLAG TILL KOMMUNFULLMÄKTIGE 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att anta den uppdaterade versionen av visions- och strategidokumentet 
för Vilhelmina kommun. 
---- 
Kfm 2009-11-16 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR  
 
att anta den uppdaterade versionen av visions- och strategidokumentet 
för Vilhelmina kommun. 
-----
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Justering (sign)  Utdragsbestyrkande 

 
 

Johnny Larsson 
 
 
Kfm § 70 
Ks § 170 
Au § 255 
Au § 187 
Kfm §  22 Dnr 09/Ks91  940 
Medborgarförslag ang. tjänstegaranti. 
 
Ärendebeskrivning 
Au 2009-04-20 
Johnny Larsson översänder medborgarförslag ang. tjänstegaranti enligt 
följande: 
 
” Jag har hört talas om att det skall finnas något som kallas för 
tjänstegaranti. 
 
Vilken/vilket syfte har denna garanti? Jag anser att kommunen 
sammanställer syftet och meddelar det i tex. Vilhelmina aktuellt samt 
även sina anställda tjänstemän. 
 
Skall jag som kommunmedborgare vänta på ett svar från en tjänsteman i 
en dag, en vecka, en månad, ett år eller i all evighet? 
 
Mitt förslag är att våra tjänstemän behöver en utbildning i 
tidsuppfattning/tidssättning. Och då framförallt inom GVA enheten. 
 
Vilka sanktionsmöjligheter finns när inte den så kallade tjänstegarantin 
uppfylls? ” 
 
Ordföranden frågar om Johnny Larsson är närvarande. Ordföranden 
konstaterar att Larsson inte är närvarande. 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 
 
att överlämna medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning. 
- - - - - 
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Justering (sign)  Utdragsbestyrkande 

 
 
 
Kfm § 70   (forts) 
Ks §  170      (forts) 
Au §  255     (forts) 
Au §  187   (forts) Dnr 09/Ks91  940 
Medborgarförslag ang. tjänstegaranti. 
 
Au 2009-05-11  
ARBETSUTSKOTTET BESLUTAR 
 
Att uppdra till kommunchef Karl-Johan Ottosson att upprätta förslag till 
yttrande till kommunfullmäktiges sammanträde 2009-12-07. 
----                                 
Au 2009-08-11 
Förslag till svar har upprättats . 
Vilhelmina kommun har idag ett system där vi skickar ut ett vykort som 
kvittens på att frågan är underberedning till de som ställt kommunen en 
fråga via inkommen post eller e-post. Om man som privatperson ringer 
in till kommunen finns inget system eller riktlinje annat än att ett svar 
skall kunna lämnas utan onödigt dröjsmål. Beroende på frågans art, om 
det är en fråga som kan behandlas inom av tjänsteman erhållen 
delegation eller om frågan måste beslutas politiskt avgör också 
svarstiden. 
 
Inför plan för budget 2010 så kommer Vilhelmina kommun att utforma 
tjänstegaranti som förslagsställaren efterfrågar. 
 
ARBETSUTSKOTTETS FÖRSLAG TILL KOMMUNSTYRELSEN 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att  godkänna upprättat svar på medborgarförslaget. 
----- 
Ks 2009-09-16 
KOMMUNSTYRELSENS FÖRSLAG TILL KOMMUNFULLMÄKTIGE 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att  godkänna upprättat svar på medborgarförslaget. 
----- 
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Kfm § 70 (forts) Dnr 09/Ks91  940 
Medborgarförslag ang. tjänstegaranti. 
 
Kfm 2009-11-16 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 
 
att godkänna upprättat svar på medborgarförslaget. 
-----
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 Johnny Larsson 

Kfm § 71 
Ks § 171 
Au § 256 
Au § 191 
Kfm § 26 Dnr 09/Ks95  940 
Medborgarförslag ang. kommunalverksamhet. 
 
Ärendebeskrivning 
Kfm 2009-04-20 
Johnny Larsson inkommer med medborgarförslag ang. kommunal-
verksamhet enligt följande: 
 
”Jag anser att kommunmedborgare skall ha möjlighet att påverka den 
kommunala verksamheten till det bättre om detta är möjligt och rimligt. 

 
Med detta vill jag ha sagt att om jag kommer med ett rimligt förslag om 
en förbättring för kommunalverksamhet/medborgare till en av 
kommunen anställd tjänsteman så skall denne titta på förslaget om det 
finns substans i det utan att först diskutera i mot, försvara hela 
verksamheten, försvara de anställda etc. 
 
Jag skall kunna kräva att denna tjänsteman tar åt sig mitt förslag utan 
några som helst diskussioner. Ligger det substans i mitt förslag till det 
bättre så skall jag som kommunmedborgare kunna kräva att man tittar på 
det och jämför med motsvarande/befintlig verksamhet, sedan skall 
kommunen kunna redogöra för och nackdelar/skillnader till 
förslagsgivaren. 
 
Den kommunala verksamheten berör oss alla som lever här, och finns det 
möjlighet till förbättringar både för ekonomi och medborgare som är 
genomförbar så skall detta granskas utan diskussioner. 
 
Det är inte rimligt att om man har en bra ide skall behöva gå hela vägen 
med pappershanteringen för att få gehör, på det viset blir små bra idéer 
förkastad p.g.a. krångel/tid.” 
 
Ordföranden frågar om Johnny Larsson är närvarande. Ordföranden 
konstaterar att Larsson inte är närvarande. 
 
 
 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 10 
Kommunfullmäktige   2009-11-16 , 2009-11-23 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign)  Utdragsbestyrkande 

 
 
 
Kfm § 71   (forts) 
Ks §  171   (forts) 
Au § 256   (forts) 
Au § 191 (forts)      (forts) 
Kfm § 26 (forts) Dnr 09/Ks95  940 
Medborgarförslag ang. kommunalverksamhet. 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 
 
att överlämna medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning. 
- - - - - 
Au 2009-05-11 
ARBETSUTSKOTTET BESLUTAR 
 
Att uppdra till kommunchef Karl-Johan Ottosson att upprätta förslag till 
yttrande till kommunfullmäktiges sammanträde 2009-12-07. 
---- 
Au 2009-08-11 
Förslag till svar har upprättats.. 
Kommunens tjänstemän jobbar i en politiskt styrd organisation under 
politiska mål, styrningar och riktlinjer. 
En kommunmedborgare som tar kontakt med tjänsteman i kommunen 
har rätt till ett korrekt bemötande och ett aktivt lyssnande. 
 
En tjänsteman i kommunen har till uppgift att bedriva den verksamhet 
han eller hon är satt att ansvara för så effektivt och kundvänligt som 
möjligt utifrån tilldelade resurser. Tjänstemannen ansvarar också för att 
sammanväva direktiv, resurser, uppdrag och underlag för att nå så långt 
som möjligt med verksamheten. I vissa ärenden kan kommunen inte gå 
medborgaren till mötes om förslaget inte faller inom ramen för en 
helhetsbedömning. 
 
ARBETSUTSKOTTETS FÖRSLAG TILL KOMMUNFULLMÄKTIGE 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att godkänna upprättat svar på medborgarförslaget. 
----- 
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Kfm § 71 (forts) 
Ks §  171    (forts) Dnr 09/Ks95  940 
Medborgarförslag ang. kommunalverksamhet. 
 
Ks 2009-09-16  
KOMMUNSTYRELSENS FÖRSLAG TILL KOMMUNFULLMÄKTIGE 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att  godkänna upprättat svar på medborgarförslaget. 
---- 
Kfm 2009-11-16 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR  
 
att  godkänna upprättat svar på medborgarförslaget. 
---- 
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Justering (sign)  Utdragsbestyrkande 

 
 

 Johnny Larsson 
 
Kfm § 72 
Ks § 172 
Au § 257 
Au § 192 
Kfm § 27 Dnr 09/Ks96  940 
Medborgarförslag ang. Järnvägsgatan. 
 
Ärendebeskrivning 
Kfm 2009-04-20 
Johnny Larsson inkommer med medborgarförslag ang. Järnvägsgatan 
enligt följande: 
 
”Jag tycker att Järnvägsgatan ”skammens gata” förfular hela samhället 
och då framförallt när det kommer turister via järnväg och buss. 
 
Jag anser att kommunen skall erbjuda försäljning av tomtmark för rimligt 
pris till magasinsägare efter gatan.  
 
Detta medför att kommunen har större möjlighet att sätta press på 
fastighetsägare och städa upp och snygga till runt sina hus/magasin. 
 
Vid en försäljning så gynnas hela kommunen, näringsliv, 
helhetsintrycket för turister etc. 
 
Detta förslag är lämnat in till kommunen vid ett flertal tillfällen under S 
styre men aldrig lyft, utan har hamnat i sopkorgen. 
 
Jag anser att det inte finns något att diskutera ang. en försäljning om det 
finns intresserade köpare. 
 
Om kommunen tycker annorlunda så kräver jag att man går ut offentligt 
och redogör av vilken anledning man kan sälja mark på Ekorrbacka men 
inte på Järnvägsgatan där alla skulle gynnas av en försäljning förutom att 
kommunen inte kan kräva in orimliga arrendesummor.” 
 
Ordföranden frågar om Johnny Larsson är närvarande. Ordföranden 
konstaterar att Larsson inte är närvarande. 
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Justering (sign)  Utdragsbestyrkande 

 
 
 
Kfm § 72  (forts) 
Ks § 172     (forts) 
Au §  257   (forts) 
Au §  192  (forts) 
Kfm § 27 (forts) Dnr 09/Ks96  940 
Medborgarförslag ang. Järnvägsgatan. 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 
 
att överlämna medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning. 
- - - - - 
Au 2009-05-11 
ARBETSUTSKOTTET BESLUTAR 
 
Att uppdra till kommunchef Karl-Johan Ottosson att upprätta förslag till 
yttrande till kommunfullmäktiges sammanträde 2009-12-07. 
---- 
Au 2009-08-11 
Förslag till svar har upprättats. 
I investeringsbudgeten finns äskande om medel för att rusta upp 
vägområdet i anslutning till Magasinsgatan, huruvida kommunen 
bedömer att man har råd att prioritera in denna investering de två närmsta 
åren är osäkert. 
 
När det gäller försäljning av tomtmark så kommer kommunen att bjuda 
in markförhyrare längs gatan för att diskutera frågan om att friköpa 
tomterna som idag hyrs via avtal. 
 
ARBETSUTSKOTTETS FÖRSLAG TILL KOMMUNSTYRELSEN 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att  godkänna upprättat förslag till svar på medborgarförslaget. 
-----
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Justering (sign)  Utdragsbestyrkande 

 
 
 
 
 
 
 
Kfm § 72   (forts) 
Ks §   172   (forts) Dnr 09/Ks96  940 
Medborgarförslag ang. Järnvägsgatan. 
 
Ks 2009-09-16 
KOMMUNSTYRELSENS FÖRSLAG TILL KOMMUNFULLMÄKTIGE 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att  godkänna upprättat svar på medborgarförslaget. 
---- 
Kfm 2009-11-16 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR  
 
att  godkänna upprättat svar på medborgarförslaget. 
---- 
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 Johnny Larsson 

 
Kfm § 73 
Ks § 173 
Au § 258 
Au § 193 
Kfm § 28 Dnr 09/Ks97  940 
Medborgarförslag ang. Baksjön. 
 
Ärendebeskrivning 
Kfm 2009-04-20 
Johnny Larsson inkommer med medborgarförslag ang. Baksjön enligt 
följande: 
 
”Jag anser av vi skall släppa all motortrafik fri på Baksjön. 
 
Släpper man trafiken fri så gynnas framförallt campingen och turisterna 
som kommer dit, men även andra boende och verksamma inom/utom 
tätorten. 
 
Som det ser ut i dag så finns det inget försvar till varför det är 
motorförbud på Baksjön. Bilväg och skoterled går efter/bredvid sjön.  
Man har släppt dispens på andra sidan sjön. Det är ingen vattentäkt 
längre. 
 
Det enda som detta förbud innebär ar ett irritationsmoment för den/dem 
som vill nyttja sjön till båt/skotertrafik. 
 
Detta förbud ställer till en förvirring för folk. Släpp motortrafiken fri för 
alla.” 
 
Ordföranden frågar om Johnny Larsson är närvarande. Ordföranden 
konstaterar att Larsson inte är närvarande. 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 
 
att överlämna medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning. 
- - - - - 
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Kfm § 73   (forts) 
Ks §  173     (forts) 
Au §   258   (forts) 
Au §   193  (forts) Dnr 09/Ks97  940 
Medborgarförslag ang. Baksjön. 
 
Au 2009-05-11 
ARBETSUTSKOTTET BESLUTAR 
 
Att uppdra till kommunchef Karl-Johan Ottosson att upprätta förslag till 
yttrande till kommunfullmäktiges sammanträde 2009-12-07. 
---- 
Au 2009-08-11 
Förslag till svar har upprättats. 
Kommunfullmäktige behandlade frågan senast 2003. Miljö- och 
byggnadsnämnden inhämtade yttranden av de andra nämnderna och 
annonserade i Vilhelmina-Aktuellt, där ALLA kunde komma in med 
synpunkter. Synpunkter och namnlistor kom in främst från boende vid 
sjön, samt några fritidshusägare. 
 
Miljö- och byggnadsnämnden föreslog kommunfullmäktige behålla 
förbudet mot motortrafik med undantag från elmotorer med bl a 
motiveringen: 
De grundläggande hushållningsbestämmelserna i Miljöbalkens 2 kap är 
avvägningsregler. Dessa preciserar de allmänna intressena som särskilt 
skall beaktas vid avvägning av för vilket ändamål mark- och 
vattenområden lämpligast skall användas. Mark- och vattenområden 
samt fysisk miljö i övrigt som har betydelse för allmän synpunkt på 
grund av deras naturvärden eller kulturvärden eller med hänsyn till 
friluftslivet ska så långt som möjligt skyddas mot åtgärder som kan 
påtagligt skada natur- och kulturmiljö. Behovet av grönområden i tätorter 
och i närheten av tätorter skall särskilt beaktas. 
 
Beslutet avseende Baksjön innebär att den skall förbli tätortens ”oas” 
med rent vatten, rikt djur/fågelliv som kan användas för lugna tysta 
fisketurer, promenader, skidturer m m. 
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Kfm § 73   (forts) 
Ks §   173     (forts) 
Au §  258   (forts) Dnr 09/Ks97  940 
Medborgarförslag ang. Baksjön. 
 
I Vilhelmina kommun har vid goda förutsättningar för såväl 
motorintresserade som motionärer. Vi har omkring tätorten en bra balans 
mellan de olika intressena. Volgsjön kan användas för motorintresserade. 
 
Vilhelmina kommun har beviljat dispens från beslutet för viss 
motorverksamhet på Baksjön. 
 
ARBETSUTSKOTTETS FÖRSLAG TILL KOMMUNSTYRELSEN 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att  godkänna upprättat förslag till svar på medborgarförslaget. 
---- 
Ks 2009-09-16 
KOMMUNSTYRELSENS FÖRSLAG TILL KOMMUNFULLMÄKTIGE 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att  godkänna upprättat svar på medborgarförslaget 
---- 
Kfm 2009-11-16 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR  
 
att  godkänna upprättat svar på medborgarförslaget 
---- 
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Johnny Larsson 

 
Kfm § 74 
Ks § 174 
Au § 259 
Au § 196 
Kfm § 31 Dnr 09/Ks106  940 
Medborgarförslag ang. VIBO. 
 
Ärendebeskrivning 
Kfm 2009-04-20 
Johnny Larsson inkommer med medborgarförslag ang. VIBO. 
 
”Jag har hört rykten om att VIBO är i rivningsstadiet igen, stämmer det? 
 
Eftersom Vilhelminakommun är ägare till bolaget VIBO (Vilhelmina 
bostäder AB) så borde våra styrande i kommunen ha ett visst inflytande i 
bolaget. 
 
Jag anser att VIBO i första hand skall bjuda ut sina fastigheter till allmän 
försäljning och i absolut sista hand besluta om ev rivningar. 
 
Rivningar av våra hyreshus förstör bara den allmänna framtidstron för 
vår kommun Vilhelmina. 
 
Jag anser även att en ev. försäljning av ett hyreshus för låt säga t.ex. En 
krona borde bli betydligt billigare än att riva för kanske någon/några 
miljoner. Bättre 1:- plus och huset finns kvar än 1.000.000:- minus och 
inget hus. 
 
Varför VIBO:s ledning funderar på att riva hus är bara och enbart bara 
för att man är så fruktansvärt rädda för lite konkurrens från privata 
aktörer, samt att man inbillar sig att fylla upp Trissens tomma lägenheter 
som verkar ha fungerat perfekt efter dem senaste rivningarna. 
 
Nu tycker jag att det börjar vara dags för vår kommunledning att försöka 
stoppa massrivningarna av våra hyreshus. Sänk hyrorna, sälj bort, skänk 
bort, kallställ, gör vad som helst men jämna inte Vilhelmina med marken 
för det gagnar inte vår framtid. 
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Kfm § 74    (forts) 
Ks §  174     (forts) 
Au §  259    (forts) 
Au § 196     (forts) 
Kfm § 31      (forts) Dnr 09/Ks106  940 
Medborgarförslag ang. VIBO.. 
 
Tycker VIBO:s och kommunens ledning att det är ansvarstagande gent  
emot skattebetalarna att kasta ut pengar på rivningar innan man ens 
kollat intresset av andra lösningar t.ex. försäljning till annan 
kommuninvånare, företag, förening(ar) etc. 
 
Ni bidrar på detta sätt enbart till den negativa spiralen och förstör 
framtidstron. Är det dags att börja titta över ägardirektiven?” 
 
Ordföranden frågar om Johnny Larsson är närvarande. Ordföranden 
konstaterar att Larsson inte är närvarande. 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 
 
att överlämna medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning. 
- - - - - 
Au 2009-05-11  
ARBETSUTSKOTTET BESLUTAR 
 
Att uppdra till kommunchef Karl-Johan Ottosson att upprätta förslag till 
yttrande till kommunfullmäktiges sammanträde 2009-12-07. 
---- 
Au 2009-08-11 
Förslag till svar har upprättats. 
Bakgrund 
Hyresförlust för VIBO bostäder för 2008 var 2 203 400 kr. 
Hyresförluster betyder i det här sammanhanget tomma lägenheter. 
Bara något år efter rivningar förbättras VIBOS ekonomi men naturligtvis 
är det svårt att både ha ett högt underhåll och riva hus vartannat år. VIBO 
redovisar positiva kassaflöden och det är bra i den situation Vibo 
befinner sig i. Tack vare tidigare ägarinsatser har VIBO en stark 
ekonomi. Om någon vill titta närmare på årsredovisningen finns den att 
hämta som pdf på www.vibo.se. De senaste fyra åren finns utlagda. 
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Kfm § 74    (forts) 
Ks §  174      (forts) 
Au § 259     (forts) Dnr 09/Ks106  940 
Medborgarförslag ang. VIBO.. 
 
Rivningarna, dvs. den anpassning VIBO gör för att möte de 
befolkningsminskningar som sker, är en förutsättning för att kommunen 
inte ska påverkas. Genom att VIBO tillsammans med kommunen river i 
en hanterlig takt, kan, om inget katastrofscenario uppstår möta den 
befolkningsminskning som sker och så småningom nå balans i utbud och 
efterfrågan. 
Lyckas VIBO under resan hålla underhållet på en hög nivå så kommer 
VIBO att när befolkningsminskningen avtar, kunna visa upp mycket 
positiva resultat. 
 
Alternativet att inte göra något har många prövat. Det slutar med att 
kommunen och Byggnadskreditnämnden (BKN) gör ett avtal om 
rivningar. 
I Dorotea rev man på så sätt bort ca 150 lägenheter. I Åsele sker nu 
samma sak, man river ca 150 lägenheter. I Sorsele har det gått så långt att 
man inte har råd med rivningskostnaden som ingår i avtalet. 
 
Att jobba aktivt med att behålla och öka innevånarantalet på tätorten i 
kombination med rivningar i lämplig takt är nödvändigt för att möta 
framtiden. 
 
Att försälja fastigheterna för att någon annan skall fortsätta bedriva 
hyresverksamhet är inget alternativ eftersom VIBO då aktivt skapar en 
konkurrent på en redan överetablerad hyresmarknad. 
 
ARBETSUTSKOTTETS FÖRSLAG TILL KOMMUNSTYRELSEN 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att  godkänna upprättat förslag till svar på medborgarförslaget. 
 
--- 
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Kfm § 74   (forts) 
Ks §  174   (forts) Dnr 09/Ks106  940 
Medborgarförslag ang. VIBO.. 
 
Ks 2009-09-16 
KOMMUNSTYRELSENS FÖRSLAG TILL KOMMUNFULLMÄKTIGE 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att  godkänna upprättat svar på medborgarförslaget 
---- 
Kfm 2009-11-16 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR  
 
att  godkänna upprättat svar på medborgarförslaget 
---- 
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 Ulf Andersson 

Kfm § 75 
Ks § 175 
Au § 260 
Au § 197 
Kfm § 33 Dnr 09/Ks86  940 
Motion ang. Vildmarksvägen, S 
 
Ärendebeskrivning 
Kfm 2009-04-20 
Ulf Andersson, S, har inlämnat motion ang. Vildmarksvägen enligt 
följande: 
 
”Det undermåliga underhållet av Vildmarksvägen, eller väg nr 1067, som 
sträcker sig från Vilhelmina tätort längs Kultsjödalen och över 
Stekenjokk till Jämtland kräver omedelbara åtgärder. Denna viktiga 
livsnerv för Södra Lappland håller en mycket dålig standard och detta är 
något som avskräcker både bussarrangörer och enskilda bilturister från 
att åka längs vägen. Samma sak gäller besökare med husbilar och 
husvagnsekipage som årligen avstår sina besök västerut på grund av den 
undermåliga vägstandarden. 
 
Vägsträckan har bitvis lappats och lagats, men det räcker tyvärr inte till. 
De flesta bussbolag som tidigare kört sina turistresor i området har lagt 
om sina rutter till och från norra Skandinavien p g a de påfrestningar 
vägen utgör för bussarna. Numera undviker man framför allt 
”Vildmarksvägen”, men även E45 till fördel för E4. Turister från södra 
Sverige och Europa är vana med en hög vägstandard och kvaliteten är en 
avgörande faktor för om de skall komma hit eller inte. 
 
Ombyggnaden och beläggningen av Sagavägen till Norge via Dikanäs 
och Kittelfjäll har visat sig mycket positiv och man kan t ex se hur de tre 
matbutikerna i Dikanäs och Kittelfjäll under sommaren 2008 ökat sin 
omsättning. 
 
Med nuvarande standard på Vildmarksvägen som sträcker sig genom 
Södra Lappland till norra Jämtland påverkas området negativt med 
kraftigt minskande sommarturism och färre arbetstillfällen som följd. 
 
Så länge Vildmarksvägen inte blir bättre kan vi inte räkna med att någon 
uppgång kommer att ske inom turism eller övriga verksamhetsområden. 
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Kfm § 75    (forts) 
Ks §     175   (forts) 
Au §  260     (forts) 
Au §  197    (forts) 
Kfm § 33  (forts) Dnr 09/Ks86  940 
Motion ang. Vildmarksvägen, S 
 
Jag anser därför 
 
att ”Vildmarksvägen” omedelbart restaureras till det skick den var i för 
20 år sedan. Idag avskräcker ”Vildmarksvägen” mer än den välkomnar 
och på sådant sätt kan vi inte möta framtiden. 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 
 
att överlämna motionen till kommunstyrelsen för beredning. 
- - - - - 
 Au 2009-05-11 
ARBETSUTSKOTTET BESLUTAR 
 
Att uppdra till kommunchef Karl-Johan Ottosson att upprätta förslag till 
yttrande till kommunfullmäktiges sammanträde 2009-12-07.. 
---- 
Au 2009-08-11 
Förslag till svar har upprättats. 
Förslaget går helt i linje med det arbete som Kommunen bedriver i 
samverkan med Vägverket. Kommunens representanter träffar 
underhållsansvariga på Vägverket minst två gånger/år för att diskutera 
bärighetsanpassningar och reparationer av vägbeläggningar. Det som styr 
Vägverkets prioriteringar är främst näringsgrenarna som skog och malm, 
därefter kommer turistiska behoven. Vilhelmina kommun har vid 
samtliga prioriteringsmöten framfört reparationsbehovet av nämnd väg. 
Vägverket kommer att prioritera in väg 1067 när erforderliga medel 
finns. 
 
ARBETSUTSKOTTETS FÖRSLAG TILL KOMMUNSTYRELSEN 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att  godkänna upprättat förslag till svar på motionen. 
---- 
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Kfm § 75   (forts) 
Ks §   175   (forts) Dnr 09/Ks86  940 
Motion ang. Vildmarksvägen, S 
 
Ks 2009-09-16 
Under överläggning i ärendet yrkar Åke Nilsson att följande skrivning 
bör tillföras yttrandet: Vilhelmina och Strömsunds kommuner har till 
Vägverket framhållit betydelsen av en åretruntöppen Vildmarksväg. 
 
Yttrande avges vidare av Ewa Hed. 
 
Efter avslutad överläggning och gjorda propositioner finner ordföranden 
att kommunstyrelsen beslutat bifalla arbetsutskottets förslag med 
Nilssons tilläggsyrkande. 
 
Kommunchef Karl-Johan Ottosson justerade därefter skrivningen enligt 
följande: 
 
Förslagsställaren Ulf Andersson föreslår i sitt medborgarförslag att 
Vilhelmina kommun skall verka för en upprustning av Vildmarksvägen. 
(väg 1067) 

 
Förslaget går helt i linje med det arbete som Kommunen bedriver i 
samverkan med Vägverket. Kommunens representanter träffar 
underhållsansvariga på Vägverket minst två gånger/år för att diskutera 
barighetsanpassningar och reparationer av vägbeläggningar. Det som styr 
Vägverkets prioriteringar är främst näringsgrenarna som skog och malm, 
därefter kommer turistiska behoven. Vilhelmina kommun har vid 
samtliga prioriteringsmöten framför reparationsbehovet av nämnd väg. 
Här har också framförts vikten av att vägen hålls öppen året runt med 
anledning av arbetet med regionsförstoring och utvecklingen av 
turistnäringen Vägverket kommer att prioritera in väg 1067 när 
erforderliga medel finns. 
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Kfm § 75 (forts) 
Ks §   175   (forts) Dnr 09/Ks86  940 
Motion ang. Vildmarksvägen, S 
 
KOMMUNSTYRELSENS FÖRSLAG TILL KOMMUNFULLMÄKTIGE 
 
Kommunfullmäktige beslutar  
 
att fastställa upprättat förslag till svar på motionen samt att därmed 
förklara den besvarad. 
----- 
Kfm 2009-11-16 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR  
 
att fastställa upprättat förslag till svar på motionen samt att därmed 
förklara den besvarad. 
----- 
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Margaretha Löfgren 

Kfm § 76 
Ks § 176 
Au § 262   20- 
Au § 99    09-8/16- 
Kfm § 2 Dnr 09/Ks56  940 
Motion om differentierade parkeringsavgifter för kommunanställda. 
 
Ärendebeskrivning 
Margaretha Löfgren, V, har inlämnat motion om differentierade 
parkeringsavgifter för kommunanställda enligt följande: 
 
”Trafiken bidrar till både miljö och hälsoproblem. Klimatfrågan har 
aldrig varit så aktuell och viktig som nu och är ständigt återkommande i 
media. Alla samhällssektorer är berörda, inte då minst kommunikationer, 
det vill säga trafiksektorn. 
Trafiken bidrar även till utsläpp av luftföroreningar och dessa påverkar 
inte bara miljön utan även vår hälsa på ett negativt sätt. Det är framförallt 
de individuella motordrivna transporterna som bidrar till (förutom 
klimatförsämring) tre stora hälsoproblem; Fetma, luftvägssjukdomar och 
stress. 
I Vilhelmina kommun står vägtrafiken för stor del av koldioxidutsläppen. 
Avsaknad av kollektivtrafik kan till en del försvaras och förklaras av en 
ökad daglig pendeltrafik i kommunen. 
Men den största anledningen till den ökade trafiken beror nog mest på 
vår egen bekvämlighet. 
 
Vilhelmina kommun är till ytan mycket stor och det är inte rimligt att de 
personer som har långa avstånd till sina arbeten ska ställa bilen åt sidan 
för att gå eller cykla. Däremot finns inga hinder för den som har relativt 
kort väg till sitt arbete att låta bilen stå till förmån för miljön och den 
egna hälsan. 
 
Vänsterpartiet Vilhelmina föreslår därför en differentierad taxa i tre 
nivåer baserad på avstånd från bostaden till arbetsplatsen. Den som bor 
längst ifrån sin arbetsplats betalar en låg avgift medan den som har kort 
pendlingsavstånd betalar en hög avgift”. 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 
 
att överlämna motionen till kommunstyrelsen för beredning. 
- - - - - 
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Kfm § 76  (forts) 
Ks §    176    (forts) 
Au §   262   (forts) 
Au § 99  (forts) Dnr 09/Ks56  940 
Motion om differentierade parkeringsavgifter för kommunanställda. 
 
Au 2009-03-24 
ARBETSUTSKOTTET BESLUTAR 
 
att uppdra till kommunchefen att upprätta förslag till yttrande till 
arbetsutskottets sammanträde 11 augusti 2009. 
- - - - - 
Au 2009-08-11 
Förslag till yttrande har upprättats. 
 
ARBETSUTSKOTTETS FÖRSLAG TILL KOMMUNSTYRELSEN 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att  upprättat förslag till yttrande.  
 
---- 
Ks 2009-09-16 
Det noteras att arbetsutskottets förslag till budget för 2010 innebär ett 
förslag till parkeringsavgift/motorvärmaravgift på 1680:- per år. 
 
Åke Nilsson yrkar i paritet med motionen följande avgifter 
 
0-5 km till arbetsplatsen: 1680:- per år 
Över 5 km till arbetsplatsen: 840:- per år 
 
Joakim Risberg yrkar avslag på motionen. 
Anita Johansson och Margaretha Löfgren yrkar bifall till Åke Nilssons 
förslag. 
 
Kommunstyrelsen beslutar därefter att ajournera sammanträdet mellan 
10.40 - 10.50. 
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Kfm § 76  (forts) 
Ks § 176  (forts) Dnr 09/Ks56  940 
Motion om differentierade parkeringsavgifter för kommunanställda. 
 
Efter överläggningarna återupptas ställer ordförande arbetsutskottets 
förslag med Åke Nilssons ändringsyrkande mot Joakim Risbergs 
avslagsyrkande. 
 
Efter gjorda propositioner finner ordförande att kommunstyrelsen 
beslutat bifalla Risbergs avslagsyrkande. 
 
Votering begärs emellertid och följande propositionsordning uppläses 
och godkännes: Den som bifaller Joakim Risbergs avslagsyrkande röstar 
ja, den som bifaller Åke Nilssons yrkande röstar nej. Verkställd votering 
utfaller med 6 ja och 5 nej på sätt till detta protokoll fogade närvarolistan 
närmare utvisar. 
 
Kommunstyrelsen har således avslagit motionen. 
 
KOMMUNSTYRELSENS FÖRSLAG TILL KOMMUNFULLMÄKTIGE 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
Att avslå motionen 
 
Åke Nilsson, Anita Johansson och Margaretha Lövgren reserverar sig 
mot beslutet. 
---- 
Kfm 2009-11-16 
Yttrande i ärendet avges av Margaretha Löfgren. 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR  
 
Att avslå motionen 
----- 
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Kfm § 77 
Ks § 179 
Au § 270 
Au § 242 Dnr 04/Ks237  026 
Upphandling bollhall. 
 
Ärendebeskrivning 
Au 2009-08-11 
Kommunfullmäktige har 2009-02-23, § 14 beslutat 
 
att bygga en ny sporthall/bollhall enligt beslut kf 2006-05-02, § 46, 
 
att byggnationerna delvis finansieras med de i investeringsbudgeten 
avsatta medlen som uppgår till 11.392.700 kronor, 
 
att som tilläggsfinansiering avsätts 3 mkr ur bygdemedel för 2009 och 3 
mkr för 2010 till byggnationerna, 
 
att i beredningen av ärendet överväga lånefinansiering av investeringen 
utöver bygdemedlen, 
 
att undersöka möjligheterna att använda de särskilda villkorsmedlen som 
finns hos länsstyrelsen för finansiering.  
 
Reservation avges av Göran Hahlin (M). 
 
Kommunfullmäktiges beslut har överklagats till länsrätten ang. anvisning 
av bygdemedel. Länsrätten har i dom  2009-07-09 beslutat att avvisa 
överklagandet. 
 
Anbud har infordrats för nybyggnad av bollhall.  
 
Under överläggning i ärendet deltar miljö- och byggnadschef Jan-Ola 
Borg och gva-ing. Lars Sjöhlin. 
 
ARBETSUTSKOTTET BESLUTAR 
 
att bereda ärendet vidare till arbetsutskottet 2009-08-31. 
---- 
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Kfm § 77  (forts) 
Ks § 179  (forts) 
Au § 270     (forts) Dnr 04/Ks237  026 
Upphandling bollhall. 
 
Au 2009-08-31 
 
ARBETSUTSKOTTET BESLUTAR 
 
att bereda ärendet vidare 
---- 
Ks 2009-09-16 
Under överläggning i ärendet deltar ekonomichef Lars Ekbäck och miljö-
och byggnadschef Jan-Ola Borg. 
 
Jan-Ola Borg lämnar en redogörelse för de anbud som inkommit. Lars 
Ekbäck lämnar en redogörelse för den finansiering som är aktuell samt 
en översikt av återstående investeringsobjekt samt deras finansiering, 
belopps- och tidsmässigt. 
 
Sammanträdet ajourneras 13.10-13.25 
 
Socialdemokraterna och Vänsterpartiet yrkar genom Åke Nilsson att 
kommunstyrelsen bör besluta 
 
Att beslutet att bygga en ny sporthall återremitteras för att samordnas 
med S+V:s tidigare inlämnade remissvar på budget 2010 ( 2009-08-25 ) 
 
Att alternativ placering av den nya bollhallen utreds vidare med syfte att 
minska kostnaderna så att dessa ryms inom den av kommunfullmäktige 
beslutade ekonomiska ramen. 
 
Sammanträdet ajourneras 13.40-13.50. 
 
 
 
 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 31 
Kommunfullmäktige   2009-11-16 , 2009-11-23 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign)  Utdragsbestyrkande 

 
 
 
 
 
 
Kfm § 77  (forts) 
Ks § 179   (forts) Dnr 04/Ks237  026 
Upphandling bollhall. 
 
Alliansen yrkar genom Maria Kristoffersson att kommunstyrelsen bör 
besluta  
 
Att förkasta inkomna anbud. 
 
Att kommunstyrelsen bör föreslå kommunfullmäktige besluta 
 
Att upphäva beslut 2009-02-23 § 14, att bygga en ny sporthall/bollhall 
enligt Kfm 2006-05-02 § 46. 
 
Att uppdra till kommunstyrelsen att gå ut med ny anbudsförfrågan 
utifrån tidigare förslag för att möte tillgänglighet och arbetsmiljö 
(alternativet tillbyggnad mot Kantor Ahlbergsväg ) 
 
Att byggnationerna delvis finansieras med de i investeringsbudgeten 
avsatta medlen som uppgår till 11.392.700:- 
 
Att som tilläggsfinansiering avsätta 3 Mkr i bygdeavgiftsmedel åren 
2009 och 2010 samt 2,8 Mkr i särskilda villkorsmedel. 
 
Sammanträdet ajourneras 14.10 – 14.15 
 
Joakim Risberg yrkar bifall till alliansens förslag. 
 
Margaretha Löfgren och Gunilla Prång yrkar bifall till Åke Nilssons 
förslag 
 
Yttrande i ärendet avges vidare av Gunilla Jansson, Leif Ahlmark och 
Mikael Österberg. 
 
Därefter prövar ordföranden om ärendet ska avgöras idag eller om det 
ska återremitteras enligt Åke Nilssons förslag. 
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Kfm § 77  (forts) 
Ks § 179     (forts) Dnr 04/Ks237  026 
Upphandling bollhall. 
 
Efter gemomförd proposition finner ordföranden att ärendet ska avgöras 
idag. 
 
Sedan prövar ordföranden alliansens förslag. 
 
Efter genomförd proposition finner ordföranden att kommunstyrelsen 
beslutat bifalla alliansens förslag. 
 
Votering begärs emellertid och följande propositionsordning uppläses 
och godkändes. Den som vill avgöra ärendet idag röstar ja, den som vill 
återremittera ärendet röstar nej. Verkställd votering utfaller med 6 ja och 
5 nej på sätt till detta fogade närvarolistan närmare utvisar. 
 
Kommunstyrelsen har således beslutat avgöra ärendet idag. 
 
Sedan prövar ordföranden alliansens förslag. 
 
Efter genomförd proposition finner ordföranden att kommunstyrelsen 
beslutat bifalla alliansens förslag. 
 
KOMMUNSTYRELSEN BESLUTAR 
 
Att förkasta inkomna anbud. 
 
Att förklara detta beslut omedelbart justerat. 
 
KOMMUNSTYRELSENS FÖRSLAG TILL KOMMUNFULLMÄKTIGE 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
Att upphäva beslut 2009-02-23 § 14, att bygga en ny sporthall/bollhall 
enligt Kfm 2006-05-02 § 46. 
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Kfm § 77  (forts) 
Ks § 179     (forts) Dnr 04/Ks237  026 
Upphandling bollhall. 
 
Att uppdra till kommunstyrelsen att gå ut med ny anbudsförfrågan 
utifrån tidigare förslag för att möta tillgänglighet och arbetsmiljö 
(alternativet tillbyggnad mot Kantor Ahlbergsväg ) 
 
Att byggnationerna delvis finansieras med de i investeringsbudgeten 
avsatta medlen som uppgår till 11.392.700:- 
 
Att som tilläggsfinansiering avsätta 3 Mkr i bygdeavgiftsmedel åren 
2009 och 2010 samt 2,8 Mkr i särskilda villkorsmedel. 
 
Åke Nilsson, Ewa Hed, Mikael Österberg, Gunilla Prång och Margaretha 
Löfgren reserverar sig mot beslutet. 
---- 
Kfm 2009-11-23 
 
Under överläggning i ärendet yrkar Johnny Kärkkäinen  
 
Att kommunfullmäktige bör återremittera ärendet för ytterligare 
beredning inkluderande ett uppdrag till kommunstyrelsen att skyndsamt 
utreda alternativ för att lösa arbetsmiljösituationen 
 
Maria Kristoffersson yrkar att kommunfullmäktige bör ajournera 
sammanträdet under tio minuter. 
 
Efter genomförd proposition finner ordförande att kommunfullmäktige 
beslutat att bifalla Kristofferssons förslag. 
 
Sammanträdet ajourneras under tio minuter. 
 
När sammanträdet återupptagits yrkar Åke Nilsson och KG Abramsson 
bifall till Kärkkäinens förslag. 
 
Lars Eliasson yrkar avslag till återremissyrkandet. 
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Kfm § 77     (forts) Dnr 04/Ks237  026 
Upphandling bollhall. 
 
Yttrande i ärendet avges vidare av Agneta Lindström- Berg. 
 
Efter avslutad överläggning prövar ordföranden om ärendet ska avgöras 
idag eller om ärendet ska återremitteras. 
 
Efter genomförd proposition finner ordförande att kommunfullmäktige 
beslutat bifalla Johnny Kärkkäinens återremissyrkande. 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 
 
Att återremittera ärendet för ytterligare beredning inkluderande ett 
uppdrag till kommunstyrelsen att skyndsamt utreda alternativ för att lösa 
arbetsmiljösituationen. 
 
Ledamöterna Lars Eliasson, Conny Lövgren, Helen Gavelin och Sanja 
Tadic, samtliga (FP), reserverar sig mot beslutet. 
----- 
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Socialnämnden 
 
 
Kfm § 78 
Ks § 182   21-33 
Au § 278 Dnr 09/Ks263  705 
Ny taxekonstruktion, avgift trygghetslarm. 
 
Ärendebeskrivning 
Au 2009-09-31 
Socialnämnden har utarbetat ett förslag till ny taxekonstruktion för 
avgifter inom äldreomsorgen. 
 
Socialnämnden har 2009-03-25, § 38 beslutat 
 
att undanta trygghetslarm från maxavgiftskontroll inom vård och 
omsorg. 
 
Annika Wibrell, Tony Mannelqvist, Torgny Strömqvist, Gunnar 
Olofsson och Vanja Eliasson reserverar sig mot beslutet. 
 
ARBETSUTSKOTTET BESLUTAR 
 
Att bereda ärendet vidare till kommunstyrelsen sammanträde 2009-09-
16. 
----- 
Ks 2009-09-16 
Äldreomsorgschef Barbro Johansson har skrivelse lämnat en redogörelse 
för verksamheten med trygghetslarm. Av skrivelsen framgår att det inom 
kommunen nu finns 112 st larm. Avgiften är idag 152:- per larm. 
Om trygghetslarmet skulle ligga utanför maxtaxan skulle kommunens 
intäkter öka med c:a 66.000:- / år. 
 
Åke Nilsson yrkar att kommunstyrelsen bör föreslå kommunfullmäktige 
besluta att trygghetslarmet skall ligga i maxtaxan för de personer som har 
trygghetslarm. 
 
Margaretha Lövgren, Ewa Hed, Gunilla Prång och Mikael Österberg 
yrkar bifall till Åke Nilssons förslag. 
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Kfm § 78  (forts) 
Ks § 182 (forts) Dnr 09/Ks263  705 
Ny taxekonstruktion, avgift trygghetslarm. 
 
Maria Kristoffersson yrkar att kommunstyrelsen bör föreslå 
kommunfullmäktige 
 
Att uppdra till socialnämnden att utvärdera sitt beslut i denna fråga efter 
ett år 
 
Att uppdra till socialnämnden att informera den sökande om andra 
tekniska lösningar till trygghetslarm. 
 
Efter avslutad överläggning ställer ordföranden de två förslagen mot 
varandra. Efter genomförd proposition finner ordföranden att 
kommunstyrelsen beslutat bifalla Kristofferssons förslag. 
 
KOMMUNSTYRELSEN FÖRSLAG TILL KOMMUNFULLMÄKTIGE 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att  undanta trygghetslarm från maxavgiftskontroll inom vård och 
omsorg. 
 
att uppdra till socialnämnden att utvärdera sitt beslut i denna fråga efter 
ett år 
 
att uppdra till socialnämnden att informera de sökande om andra tekniska 
lösningar till trygghetslarm. 
 
Reservation avges av Åke Nilsson (S),Ewa Hed (S), Mikael Österberg 
(S), Gunilla Prång (S) och Margareta Löfgren (V). 
---- 
Kfm 2009-11-23 
 
Åke Nilsson yrkar att kommunfullmäktige bör besluta att 
trygghetslarmet skall ligga i maxtaxan för de personer som har 
trygghetslarm. 
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Kfm § 78 (forts) Dnr 09/Ks263  705 
Ny taxekonstruktion, avgift trygghetslarm. 
 
Maria Kristoffersson yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Efter avslutad överläggning och gjorda propositioner finner ordföranden 
att kommunfullmäktige beslutat bifalla kommunstyrelsens förslag. 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 
 
att  undanta trygghetslarm från maxavgiftskontroll inom vård och 
omsorg. 
 
att uppdra till socialnämnden att utvärdera sitt beslut i denna fråga efter 
ett år 
 
att uppdra till socialnämnden att informera de sökande om andra tekniska 
lösningar till trygghetslarm. 
 
Åke Nilsson, Agneta Lindström- Berg, KG Abramsson, Anita Johansson, 
Ulf Andersson, Birgitta Ohlsson, Eva Risberg- Abramsson, Eva Hed, 
Mikael Österberg, Gunilla Prång, Hans Eriksson, Viveka Abramsson, 
Stig-Gunnar Norberg och Inga Jonsson, samtliga ( S ), samt Margaretha 
Löfgren, Rune Andersson och Bo Ohlsson, samtliga ( V ), reserverar sig 
mot beslutet. 
----- 
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Ingemar Samuelsson 
 
Kfm § 79   24-27 
Ks § 183   09-9/18-21 
Au § 280 Dnr09/Ks271                        170 
Taxa för räddningstjänst 2010. 
 
Ärendebeskrivning 
Au 2009-08-31 
Förslag till ny taxa  för 2010 som är harmoniserad i räddningsregionen 
Vilhelmina – Dorotea – Åsele har upprättats. 
 
Förslag till beslut: 
att anta föreslagen taxeändring för 2010. 
 
ARBETSUTSKOTTETS FÖRSLAG TILL KOMMUNSTYRELSEN 
 
Kommunfullmäktige beslutar  
 
Att anta föreslagen taxeändring för 2010. 
------ 
Ks 2009-09-16 
Åke Nilsson yrkar att tidplanen för budgetarbetet förändras så att 
budgetfullmäktige genomförs 2009-11-30. 
 
Efter avslutad överläggning ställer ordföranden arbetsutskottets förslag 
mot Åke Nilssons ändringsyrkande. 
 
Efter genomförda propositioner finner ordföranden att kommunstyrelsen 
beslutat bifalla arbetsutskottets förslag. 
 
KOMMUNSTYRELSENS FÖRSLAG TILL KOMMUNFULLMÄKTIGE 
 
Kommunfullmäktige beslutar  
 
Att anta föreslagen taxeändring för 2010. 
 
Reservation avges av Åke Nilsson (S), Mikael Österberg (S),  Ewa Hed 
(S), Gunilla Prång (S) och Margareta Löfgren (V ). 
----- 
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Kfm § 79  (forts) Dnr 09/Ks271  170 
Taxa för räddningstjänst 2010. 
 
Kfm 2009-11-23 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 
 
Att anta föreslagen taxeändring för 2010. 
----
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Ingemar Samuelsson 
 
 
Kfm § 80   28-29  
Ks § 184   09-9/22-23 
Au § 281 Dnr09/JKs272  170 
Ändring av verksamhetslinje beredskap delplan 2. 
 
Ärendebeskrivning 
Au 2009-08-31 
Med anledning av sparåtgärd under innevarande år 2009 måste 
verksamhetsriktlinje beredskap i delplan 2 anpassas och ändras. 
 
Beredskap före 090406:  10 brandmän 
Beredskap efter 090406:   9 brandmän 
 
Förslag till beslut 
att anta förslag till beredskap enligt bilaga 2 
 
ARBETSUTSKOTTETS FÖRSLAG TILL KOMMUNSTYRELSEN 
 
Kommunfullmäktige beslutar  
 
Att driva räddningstjänsten 
med en beredskapsstyrka om 9 brandmän. 
----- 
Ks 2009-09-16 
Åke Nilsson yrkar att beredskapsstyrkan i fjälldalarna bör vara 1+1 samt 
att förändringen bör finansieras inom ramen för räddningstjänstens 
budget. 
 
Gunilla Prång och Mikael Österberg yrkar bifall till Nilssons förslag. 
 
Joakim Risberg yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 
 
Yttrande i ärendet avges vidare av Ewa Hed och av Lars Eliasson. 
 
Efter avslutad överläggning och gjorda propositioner finner ordföranden 
att kommunstyrelsens beslutat bifalla arbetsutskottets förslag. 
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Kfm § 80 (forts) 
Ks § 184 (forts) Dnr09/JKs272  170 
Ändring av verksamhetslinje beredskap delplan 2. 
 
KOMMUNSTYRELSENS FÖRSLAG TILL KOMMUNFULLMÄKTIGE 
 
Kommunfullmäktige beslutar  
 
Att driva räddningstjänsten med en beredskapsstyrka om 9 brandmän. 
 
Åke Nilsson, Anita Johansson, Mikael Österberg, Gunilla Prång och 
Margaretha Lövgren reserverar sig mot beslutet 
----- 
Kfm 2009-11-23 
 
Under överläggning i ärendet  yrkar Åke Nilsson avslag till 
kommunstyrelsens förslag  samt att beredskapsstyrkan i fjälldalarna bör 
vara 1+1 samt att förändringen bör finansieras inom ramen för 
räddningtjänstens budget. 
 
Gunilla Prång och Rune Andersson yrkar bifall till Åke Nilssons förslag. 
 
Maria Kristoffersson yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Efter avslutad överläggning och gjorda propositioner finner ordförande 
att kommunfullmäktige beslutat bifalla kommunstyrelsens förslag. 
 
Votering begärs emellertid och följande propositionsordning uppläses 
och godkännes: Den som bifaller kommunstyrelsens förslag röstar ja, 
den som bifaller Åke Nilssons förslag röstar nej. Verkställd votering 
utfaller med 15 JA och  19 NEJ på sätt till detta protokoll fogade 
närvarolistan närmare utvisar.  
 
Kommunfullmäktige har således bifallit Åke Nilssons förslag. 
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Kfm § 80  (forts) Dnr09/JKs272  170 
Ändring av verksamhetslinje beredskap delplan 2. 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 
 
att beredskapen inom räddningstjänsten skall bedrivas med 10 man 
 
att beredskapsstyrkan i fjälldalarna bör vara 1+1  
 
att verksamheten finansieras inom ramen för räddningtjänstens budget. 
-----
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Socialnämnden 

 
 
 
 
Kfm § 81 
Ks § 186 
Au § 283 Dnr 09/Ks253  041 
Avgift för transport av avlidna år 2010. 
 
Ärendebeskrivning 
Au 2009-08-31 
Kommunfullmäktige har 2008-06-23, § 62 beslutat 
 
att kostnader för transport av avliden år 2009 debiteras dödsboet till den 
del kostnaderna överstiger 150 kronor. 
 
Socialnämnden har 2009-03-25, § 26 beslutat 
 
att föreslå kommunfullmäktige att, under år 2010, kostnader för transport 
av avliden debiteras dödsboet till den del kostnaderna överstiger 150 
kronor. 
 
ARBETSUTSKOTTETS FÖRSLAG TILL KOMMUNSTYRELSEN 
 
Kommunfullmäktige beslutar  
 
att kostnader för transport av avliden år 2010 debiteras dödsboet till den 
del kostnaderna överstiger 150 kronor. 
---- 
Ks 2009-09-16 
 
Åke Nilsson yrkar att tidplanen för budgetarbetet förändras så att 
budgetfullmäktige genomförs 2009-11-30. 
 
Efter avslutad överläggning ställer ordföranden arbetsutskottets förslag 
mot Åke Nilssons ändringsyrkande. 
 
Efter genomförda propositioner finner ordföranden att kommunstyrelsen 
beslutat bifalla arbetsutskottets förslag. 
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Kfm § 81 (forts) 
Ks § 186 (forts) Dnr 09/Ks253  041 
Avgift för transport av avlidna år 2010. 
 
KOMMUNSTYRELSENS FÖRSLAG TILL KOMMUNFULLMÄKTIGE 
 
Kommunfullmäktige beslutar  
 
att kostnader för transport av avliden år 2010 debiteras dödsboet till den 
del kostnaderna överstiger 150 kronor. 
 
Reservation avges av Åke Nilsson (S), Mikael Österberg (S), Ewa Hed 
(S)l  Gunilla Prång (S) och Margareta Löfgren (V ). 
----- 
Kfm 2009-11-23 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 
 
att kostnader för transport av avliden år 2010 debiteras dödsboet till den 
del kostnaderna överstiger 150 kronor. 
----- 
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Socialnämnden 

 
Kfm § 82 
Ks § 187 
Au § 284 Dnr 09/Ks254  041 
Hyresavgift för kommunens särskilda boendeformer år 2010. 
 
Ärendebeskrivning 
Au 2009-08-31 
Kommunfullmäktige har 2009-06-23, § 63 beslutat 
 
att  fastställa hyresavgift för äldreboenden gällande fr o m 2009-01-01 
enligt följande: 
- att hyresnivån för särskild boendeform generellt uppräknas med 2 % 

för 2009, 
- att hyresnivån för Strandbacka bestäms till faktisk hyreskostnad-

/månad utifrån gällande blockhyresavtal, 
- att hyresnivån för Åsbacka Äldreboende uppräknas med 2 % för 2009 

utifrån av socialnämnden fastställd hyra för respektive boendeenhet. 
 
Socialnämnden har 2009-03-25, § 25 beslutat 
 
Att föreslå kommunfullmäktige att anta hyresavgift för äldreboenden 
gällande 2010-01-01 enligt följande: 
 
- att hyresnivån för särskild boendeform generellt uppräknas med 2 % 

för 2010, 
- att hyresnivån för Strandbacka bestäms till faktisk 

hyreskostnad/månad utifrån blockhyresavtal, 
- att hyresnivån för Åsbacka äldreboende uppräknas med 2 % för 2010 

utifrån av socialnämnden fastställd hyra för respektive boendeenhet. 
 

ARBETSUTSKOTTETS FÖRSLAG TILL KOMMUNSTYRELSEN 
 
Kommunfullmäktige beslutar  
 
- att hyresnivån för särskild boendeform generellt uppräknas med 2 % 

för 2010, 
- att hyresnivån för Strandbacka bestäms till faktisk 

hyreskostnad/månad utifrån blockhyresavtal, 
- att hyresnivån för Åsbacka äldreboende uppräknas med 2 % för 2010 

utifrån av socialnämnden fastställd hyra för respektive boendeenhet. 
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Kfm § 82  (forts) 
Ks § 187 (forts) Dnr 09/Ks254  041 
Hyresavgift för kommunens särskilda boendeformer år 2010. 
 
Ks 2009-09-16 
Åke Nilsson yrkar att tidplanen för budgetarbetet förändras så att 
budgetfullmäktige genomförs 2009-11-30. 
 
Efter avslutad överläggning ställer ordföranden arbetsutskottets förslag 
mot Åke Nilssons ändringsyrkande. 
 
Efter genomförda propositioner finner ordföranden att kommunstyrelsen 
beslutat bifalla arbetsutskottets förslag 
 
KOMMUNSTYRELSENS FÖRSLAG TILL KOMMUNFULLMÄKTIGE 
 
Kommunfullmäktige beslutar  
 
- att hyresnivån för särskild boendeform, Tallbacka, Åsbacka och 

Saxnäs äldreboende generellt uppräknas med 2 % för 2010, 
- att hyresnivån för Strandbacka bestäms till faktisk 

hyreskostnad/månad utifrån blockhyresavtal, 
- att hyresnivån för Åsbacka äldreboende uppräknas med 2 % för 2010 

utifrån av socialnämnden fastställd hyra för respektive boendeenhet 
 

Reservation avges av Åke Nilsson (S), Mikael Österberg (S),  Ewa Hed 
(S), Gunilla Prång (S) och Margareta Löfgren (V ). 
----- 
Kfm 2009-11-23 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 
 
- att hyresnivån för särskild boendeform, Tallbacka, Åsbacka och 

Saxnäs äldreboende generellt uppräknas med 2 % för 2010, 
                                   -    att hyresnivån för Strandbacka bestäms till faktisk                            

      hyreskostnad/månad utifrån blockhyresavtal. 
- att hyresnivån för Åsbacka äldreboende uppräknas med 2 % för 2010    
- utifrån av socialnämnden fastställd hyra för respektive boendeenhet 

                                   ----- 
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Lars Sjöhlin 
 

 
 
Kfm § 83   30-32 

                                   Ks § 188   09-9/25-27 
Au § 285 Dnr09/Ks274  041 
VA-taxa 2010. 
 
Ärendebeskrivning 
Au 2009-08-31 
Kommunfullmäktige har senast 2008-06-23 fastställt avgifterna för 
vatten- och avloppstaxan. 
 
VA-taxan omfattar tre delar enligt följande: 
1. Serviceavgift (erlägges en gång) 
2. Grundavgift (erlägges årligen – debiteras samtliga fastigheter) 
3. Brukningsavgift (erlägges årligen – debiteras samtliga fastigheter) 
 
Tekniska enheten föreslår att brukningsavgifterna höjs med 37 öre och 
grundavgiften höjs med 7,10,15 resp 31 kronor enligt sammanställning 
Förslaget motsvarar en höjning med 2 %. 
 
Förslag till va-taxa innebär följande: 
1. Serviceavgift erlägges en gång i samband med anslutning av 

fastigheten till va-nätet och uttas med nedanstående belopp. 
 
Serviceavgift 
 
Bostadsfastighet  2010 Höjning 
a) en serviceavgift per fastighet 

avs serviceledning för 
- vattenförsörjning  37.167 729 
-  avlopp     30.409 596        
-  tillsammans  67.576 1.325 

b) en avgift per m2        enbart tätorten 5.41 -:11 
c) en avgift per lägenhet  10.812 212 
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Kfm § 83  (forts) 
Ks § 188 (forts) 
Au § 285       (forts) Dnr09/Ks274  041 
VA-taxa 2010. 
 
Annan fastighet 
a) en serviceavgift per fastighet 

avs serviceledning för 
- vattenförsörjning  43.221 847 
- avlopp  35.167 690 
- tillsammans  78.388 1.537 
 

b) en avgift per m2       enbart tätorten 10:81 -:21 
 
Till avgiften påföres lagstadgad mervärdesskatt 
 
2. Grundavgift erlägges årligen och debiteras samtliga fastigheter 

med nedanstående belopp 
 
Grundavgift 
 
Fastighet (samtliga)                    2010       Ändring   Inkl.merv.skatt          
en grundavgift per fastighet och år         
avs vatten och avlopp för 
- fastigheter med högst en lägenhet       1.578          + 31       1.972:50 
- fastigheter med ytterligare lgh                749/lgh    +15           936:25 
- fritidshus                                              1.578          + 31       1.972:50 
- ladugårdar                                            1.578          + 31       1.972:50 
- affärer o industri 11-20 lgh                     501/lgh    +10           626:25 
- -”-                        12-     lgh                     375/lgh    +  7           468:75 
 
3. Brukningsavgift erlägges årligen och debiteras samtliga fastigheter 

med nedanstående belopp. Där noteras att för fastigheter utan 
vattenmätare uttas en schabloniserad förbrukningsavgift. 
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Kfm § 83  (forts) 
Ks § 188 (forts) 
Au §  285       (forts) Dnr09/Ks274  041 
VA-taxa 2010. 
 
Brukningsavgift 
 
Fastigheter med va-mätare 
                    2010       Ändring  Inkl. merv.skatt 
en brukningsavgift per m3   
levererat renvatten för 
- vattenförsörjning                                 10:53         +-:21           13:16 
- avlopp och spillvatten                            8:20        +-:16           10:25 
- tillsammans                                         18.73        +-:37           23:41 
 
Fastigheter utan va-mätare 
En schabloniserad förbrukningsavgift per lägenhet och år för 
 
Fastigheter exkl fritidshus                   2010     Ändring   Inkl merv.skatt 
- vattenförsörjning                                  1.053        + 21            1.316:- 
- spillvatten                                                820        + 16            1.025:- 
- tillsammans                                          1.873       + 37            2.341:- 
 
Fritidshus 
- vattenförsörjning                                    526:50     +10:50         658:13 
- spillvatten                                               410          + 8               512:50 
- tillsammans                                           936:50    + 18.50      1.170:63 
 
Ladugårdar 
- vattenförsörjning                                   3075          +60          3.843:75 
 
ARBETSUTSKOTTET BESLUTAR 
 
Att uppdra till ekonomienheten och tekniska enheten att bereda ärendet 
till kommunstyrelsens sammanträde. 
---- 
 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 50 
Kommunfullmäktige   2009-11-16 , 2009-11-23 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign)  Utdragsbestyrkande 

 
 
 
 
 
Kfm § 83  (forts) 
Ks § 188 (forts) Dnr 09/Ks274  041 
VA-taxa 2010. 
 
Ks 2009-09-16 
Ekonomienheten och tekniska enheten har reviderat förslaget i relation 
till arbetsutskottets förslag till budget för 2010. Revideringen innebär en 
höjning av taxan med 7 %. 
 
Åke Nilsson yrkar att tidplanen för budgetarbetet förändras så att 
budgetfullmäktige genomförs 2009-11-30. 
 
Efter avslutad överläggning ställer ordföranden arbetsutskottets förslag 
mot Åke Nilssons ändringsyrkande. 
 
Efter genomförda propositioner finner ordföranden att kommunstyrelsen 
beslutat föreslå kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige att höja 
VA-taxan för 2010 med 7 %. 
 
KOMMUNSTYRELSEN FÖRSLAG TILL KOMMUNFULLMÄKTIGE 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att höja VA-taxan med 7 % för 2010 enligt följande: 
 
Serviceavgift erlägges en gång i samband med anslutning av 
fastigheten till va-nätet och uttas med nedanstående belopp. 
 
Serviceavgift 
 
Bostadsfastighet  2010 Höjning 
b) en serviceavgift per fastighet 

avs serviceledning för 
- vattenförsörjning  39.025 2.587 
-  avlopp     31.929 2.116        
-  tillsammans  70.954 4.703 

b) en avgift per m2        enbart tätorten 5.68 0,38 
c) en avgift per lägenhet  11.352 752 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 51 
Kommunfullmäktige   2009-11-16 , 2009-11-23 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign)  Utdragsbestyrkande 

 
 
 
 
 
Kfm § 83  (forts) 
Ks § 188    (forts) Dnr09/Ks274  041 
VA-taxa 2010. 
 
Annan fastighet 
b) en serviceavgift per fastighet 

avs serviceledning för 
- vattenförsörjning  45.382 3.008 
- avlopp  36.925 2.448 
- tillsammans  82.307  5.456 
 

b) en avgift per m2       enbart tätorten 11,35 0,75 
 
Till avgiften påföres lagstadgad mervärdesskatt 
 
4. Grundavgift erlägges årligen och debiteras samtliga fastigheter 

med nedanstående belopp 
 
Grundavgift 
 
Fastighet (samtliga)                    2010       Ändring   Inkl.merv.skatt          
en grundavgift per fastighet och år         
avs vatten och avlopp för 
- fastigheter med högst en lägenhet       1.657          + 110       2.071,25 
- fastigheter med ytterligare lgh               785/lgh    + 51            981,25 
- fritidshus                                              1.657          + 110       2.071,25 
- ladugårdar                                            1.657          + 110       2.071,25 
- affärer o industri 11-20 lgh                     526/lgh    + 35           657,50 
- -”-                        12-     lgh                     394/lgh    + 26           492,50 
 
5. Brukningsavgift erlägges årligen och debiteras samtliga fastigheter 

med nedanstående belopp. Där noteras att för fastigheter utan 
vattenmätare uttas en schabloniserad förbrukningsavgift. 

 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 52 
Kommunfullmäktige   2009-11-16 , 2009-11-23 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign)  Utdragsbestyrkande 

 
 
 
 
Kfm § 83  (forts) 
Ks § 188     (forts) Dnr09/Ks274  041 
VA-taxa 2010. 
 
Brukningsavgift 
 
Fastigheter med va-mätare 
                    2010       Ändring  Inkl. merv.skatt 
en brukningsavgift per m3   
levererat renvatten för 
- vattenförsörjning                                 11,06         +0,74           13,83 
- avlopp och spillvatten                            8:61        +0,57           10,76 
- tillsammans                                         19,67        +1,31           24,59 
 
Fastigheter utan va-mätare 
En schabloniserad förbrukningsavgift per lägenhet och år för 
 
Fastigheter exkl fritidshus                   2010     Ändring   Inkl merv.skatt 
- vattenförsörjning                                  1.106        + 74            1.383 
- spillvatten                                                861        + 57            1.076 
- tillsammans                                          1967       + 131            2.459 
 
Fritidshus 
- vattenförsörjning                                    553          +37          691,25 
- spillvatten                                               430,50     + 28,50        538     
512:50 
- tillsammans                                           983:50    + 65,50      1.229,25 
 
Ladugårdar 
- vattenförsörjning                                   3229          +214          4.036,25 
 
Reservation avges av Åke Nilsson (S), Mikael Österberb (S),  Ewa Hed 
(S), Gunilla Prång (S) och Margareta Löfgren (V ). 
----- 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 53 
Kommunfullmäktige   2009-11-16 , 2009-11-23 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign)  Utdragsbestyrkande 

 
 
 
 
 
 
 
Kfm § 83 (forts) Dnr 09/Ks274  041 
VA-taxa 2010. 
 
Kfm 2009-11-23 
 
Under överläggning i ärendet yrkar Åke Nilsson att kommunfullmäktige 
bör höja VA-taxan med 2 % och därmed således avslag på 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Maria Kristoffersson yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Efter avslutad överläggning och gjorda propositioner finner ordföranden 
att kommunfullmäktige beslutat bifalla kommunstyrelsens förslag. 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 
 
att höja VA-taxan med 7 % för 2010 enligt följande: 
 
Serviceavgift erlägges en gång i samband med anslutning av 
fastigheten till va-nätet och uttas med nedanstående belopp. 
 
Serviceavgift 
 
Bostadsfastighet  2010 Höjning 
c) en serviceavgift per fastighet 

avs serviceledning för 
- vattenförsörjning  39.025 2.587 
-  avlopp     31.929 2.116        
-  tillsammans  70.954 4.703 

b) en avgift per m2        enbart tätorten 5.68 0,38 
c) en avgift per lägenhet  11.352 752 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 54 
Kommunfullmäktige   2009-11-16 , 2009-11-23 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign)  Utdragsbestyrkande 

 
 
 
 
 
Kfm § 83  (forts) 
Ks § 188    (forts) Dnr09/Ks274  041 
VA-taxa 2010. 
 
Annan fastighet 
c) en serviceavgift per fastighet 

avs serviceledning för 
- vattenförsörjning  45.382 3.008 
- avlopp  36.925 2.448 
- tillsammans  82.307  5.456 
 

b) en avgift per m2       enbart tätorten 11,35 0,75 
 
Till avgiften påföres lagstadgad mervärdesskatt 
 
6. Grundavgift erlägges årligen och debiteras samtliga fastigheter 

med nedanstående belopp 
 
Grundavgift 
 
Fastighet (samtliga)                    2010       Ändring   Inkl.merv.skatt          
en grundavgift per fastighet och år         
avs vatten och avlopp för 
- fastigheter med högst en lägenhet       1.657          + 110       2.071,25 
- fastigheter med ytterligare lgh               785/lgh    + 51            981,25 
- fritidshus                                              1.657          + 110       2.071,25 
- ladugårdar                                            1.657          + 110       2.071,25 
- affärer o industri 11-20 lgh                     526/lgh    + 35           657,50 
- -”-                        12-     lgh                     394/lgh    + 26           492,50 
 
7. Brukningsavgift erlägges årligen och debiteras samtliga fastigheter 

med nedanstående belopp. Där noteras att för fastigheter utan 
vattenmätare uttas en schabloniserad förbrukningsavgift. 

 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 55 
Kommunfullmäktige   2009-11-16 , 2009-11-23 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign)  Utdragsbestyrkande 

 
 
 
 
Kfm § 83  (forts) 
Ks § 188     (forts) Dnr09/Ks274  041 
VA-taxa 2010. 
 
Brukningsavgift 
 
Fastigheter med va-mätare 
                    2010       Ändring  Inkl. merv.skatt 
en brukningsavgift per m3   
levererat renvatten för 
- vattenförsörjning                                 11,06         +0,74           13,83 
- avlopp och spillvatten                            8:61        +0,57           10,76 
- tillsammans                                         19,67        +1,31           24,59 
 
Fastigheter utan va-mätare 
En schabloniserad förbrukningsavgift per lägenhet och år för 
 
Fastigheter exkl fritidshus                   2010     Ändring   Inkl merv.skatt 
- vattenförsörjning                                  1.106        + 74            1.383 
- spillvatten                                                861        + 57            1.076 
- tillsammans                                          1967       + 131            2.459 
 
Fritidshus 
- vattenförsörjning                                    553          +37          691,25 
- spillvatten                                               430,50     + 28,50        538     
512:50 
- tillsammans                                           983:50    + 65,50      1.229,25 
 
Ladugårdar 
- vattenförsörjning                                   3229          +214          4.036,25 
-- 
 
Åke Nilsson, Agneta Lindström- Berg, KG Abramsson, Anita Johansson, 
Ulf Andersson, Birgitta Ohlsson, Eva Risberg- Abramsson, Eva Hed, 
Mikael Österberg, Gunilla Prång, Hans Eriksson, Viveka Abramsson, 
Stig-Gunnar Norberg och Inga Jonsson, samtliga ( S ), samt Margaretha 
Löfgren, Rune Andersson och Bo Ohlsson, samtliga ( V ), reserverar sig 
mot beslutet. 

                         



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 56 
Kommunfullmäktige   2009-11-16 , 2009-11-23 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign)  Utdragsbestyrkande 

 
 

Ekonomienheten 
Karl-Johan Ottosson 

 
 
Kfm § 84  33-40 
Ks §§ 189  09-9/28-35 
Au § 286 Dnr09/Ks275                        041 
Renhållningstaxa 2010. 
 
Ärendebeskrivning 
Au 2009-08-31 
Kommunfullmäktige beslutade 2009-06-23, § 69 att 
att taxan för renhållning, containeralternativet höjs med 4 % för år 2009. 
 
Reservation avges av Åke Nilsson (S), Margareta Löfgren (V), Agneta 
Lindström-Berg (S), K G Abramsson (S), Ulf Andersson (), Rune 
Andersson (V), Birgitta Ohlsson (S), Roger Jönsson (S), Ann-Kristin 
Norman (S), Mikael Österberg (S), Gunilla Prång (S), Bo Ohlsson (V), 
Hans Eriksson (S), Viveka Abramsson (S), Stig-Gunnar Norberg (S), 
Inga Jonsson (S) och Eva Risberg-Abramsson (S). 
 
Förslag till renhållningstaxa för 2010 att gälla fr o m införande av 
kärlhämtning har upprättats. 
 
ARBETSUTSKOTTET BESLUTAR 
 
att uppdra till ekonomienheten och tekniska enheten att bereda ärendet 
till kommunstyrelsens sammanträde 2009-09-16. 
----- 
Ks 2009-09-16 
 
Förslaget innebär en höjning av taxan med 2 % för 2010. 
 
Åke Nilsson yrkar att tidplanen för budgetarbetet förändras så att 
budgetfullmäktige genomförs 2009-11-30. 
 
Maria Kristoffersson yrkar att kommunstyrelsen bör föreslå 
kommunfullmäktige att höja renhållningstaxan med 2 % för 2010. 
 
 
 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 57 
Kommunfullmäktige   2009-11-16 , 2009-11-23 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign)  Utdragsbestyrkande 

 
 
 
 
 
Kfm § 84  (forts) 
Ks § 189 (forts) Dnr09/Ks275                        041 
Renhållningstaxa 2010. 
 
Efter avslutad överläggning ställer ordföranden Kristofferssons förslag 
mot Åke Nilssons yrkande. 
 
Efter genomförda propositioner finner ordföranden att kommunstyrelsen 
beslutat bifalla Kristoffersons förslag 
 
Efter genomförda propositioner finner ordföranden att kommunstyrelsen 
beslutat föreslå kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige att höja 
renhållningstaxan för 2010 med 2 %. 
 
KOMMUNSTYRELSEN FÖRSLAG TILL KOMMUNFULLMÄKTIGE 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att höja renhållningstaxan med 2 % för 2010. 
 
Reservation avges av Åke Nilsson (S), Mikael Österberg (S),  Ewa Hed 
(S), Gunilla Prång (S) och Margareta Löfgren (V ). 
----- 
Kfm 2009-11-23 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR  
 
att höja renhållningstaxan med 2 % för 2010. 
----- 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 58 
Kommunfullmäktige   2009-11-16 , 2009-11-23 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign)  Utdragsbestyrkande 

 
 

Ekonomienheten 
Kun 

 
 
Kfm § 85 
Ks § 190 
Au § 287 Dnr09/Ks276  041 
Simhallen – avgifter 2010. 
 
Ärendebeskrivning 
Au 2009-08-31 
Kommunfullmäktige beslutade 2009-06-23, § 65 
 
att fastställa oförändrade taxor och avgifter i simhallen för 2009 enligt  
följande: 
 
Vuxna (enskilda bad)    40 kr 
Barn och ungd, 5-18 år    25 kr 
Pensionärer      25 kr 
Hyra av 25-metersbassäng                     500 kr/timme 
Hyra av terapibassängen  500 kr/timme  
Hyra av bubbelpoolen  400 kr/timme 
Hyra av hela simhallen  1000 kr/timme 
Säsongskort Familjekort  750 kr 
(Vårsäsong 1 jan – 31 maj) 
Säsongskort Familjekort  800 kr 
(Sommar-Höst 1 juli – 31 dec) 
Säsongskort vuxen  Vårsäsong 400 kr 
Säsongskort vuxen  Som.-höst 450 kr 
Säsongskort barn/pensionärer 220 kr 
(Vårsäsong) 
Säsongskort barn/pensionärer 275 kr 
(Sommar-höst) 
Rabatthäfte (10 bad)  300 kr 
Handduk        5 kr  
Hyra Badkläder     10 kr  
Solmynt (solarium)    40 kr  
 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 59 
Kommunfullmäktige   2009-11-16 , 2009-11-23 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign)  Utdragsbestyrkande 

 
 
 
 
 
 
Kfm § 85  (forts) 
Ks § 190 (forts) 
Au § 287   (forts) Dnr09/Ks276  041 
Simhallen – avgifter 2010. 
 
Följande priser föreslås att gälla 2010: 
 
Vuxna (enskilda bad)  40 kr 
Barn och ungdom, 5-18 år  25 kr 
Pensionärer  25 kr 
Hyra av 25 metersbassäng  500 kr/timme 
Hyra av terapibassängen  500 kr/timme 
Hyra av bubbelpolen  400 kr/timme 
Säsongskort Familjekort  750 kr 
(vårsäsong 1 jan – 31 maj) 
Säsongskort Familjekort  800 kr 
(Sommar höst 1 juli – 31 dec) 
Säsongskort vuxen Vårsäsong 400 kr 
Säsongskort vuxen sommar-Höst 450 kr 
Säsongskort barn/pensionärer 220 kr 
(Vårsäsong) 
Säsongskort barn/pensionärer 275 kr 
(Sommar-höst)  
Rabatthäfte (10 bad)  300 kr 
Handuk   5 kr 
Hyra badkläder  10 kr 
Solmynt (solarium)  40 kr 
 
ARBETSUTSKOTTET BESLUTAR 
 
att uppdra till ekonomienheten och kultur- och utbildningsförvaltningen 
att bereda ärendet till kommunstyrelsens sammanträde 2009-09-16. 
 ----- 
 
 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 60 
Kommunfullmäktige   2009-11-16 , 2009-11-23 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign)  Utdragsbestyrkande 

 
 
 
 
 
 
 
Kfm § 85 (forts) 
Ks § 190 (forts) Dnr 09/Ks276  041 
Simhallen – avgifter 2010. 
 
Ks 2009-09-16 
 
Åke Nilsson yrkar att tidplanen för budgetarbetet förändras så att 
budgetfullmäktige genomförs 2009-11-30. 
 
Maria Kristofferson yrkar att kommunstyrelsen bör föreslå 
kommunfullmäktige besluta att höja avgifter i Simhallen med 50 % för 
2010. 
 
Efter avslutad överläggning ställer ordföranden arbetsutskottets förslag 
mot Åke Nilssons yrkande. 
 
Efter genomförda propositioner finner ordföranden att kommunstyrelsen 
beslutat bifalla Kristofferssons förslag. 
 
KOMMUNSTYRELSEN FÖRSLAG TILL KOMMUNFULLMÄKTIGE 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att höja avgifterna i Simhallen med 50 % för 2010. 
 
Reservation avges av Åke Nilsson (S), Mikael Österberg (S),  Ewa Hed 
(S), Gunilla Prång (S) och Margareta Löfgren (V ). 
------ 
Kfm 2009-11-23 
 
Under överläggning i ärendet  yrkar Johnny Kärkkäinen att 
kommunfullmäktige bör besluta att höja avgifterna i simhallen med 25 % 
för 2010. 
 
Åke Nilsson yrkar att kommunfullmäktige bör besluta att höja avgifterna 
i simhallen med 16,67 % för 2010. 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 61 
Kommunfullmäktige   2009-11-16 , 2009-11-23 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign)  Utdragsbestyrkande 

 
 
 
 
 
 
 
Kfm § 85  (forts) Dnr 09/Ks276  041 
Simhallen – avgifter 2010. 
 
Efter avslutad överläggning prövar först ordföranden kommunstyrelsens 
förslag. Efter genomförd proposition finner ordföranden att 
kommunfullmäktige beslutat avslå kommunstyrelsens förslag. 
 
Därefter ställer ordförande Kärkkäinens ändringsyrkande mot Åke 
Nilssons ändringsyrkande. 
Efter gjorda propositioner finner ordförande att kommunfullmäktige 
beslutat bifall Kärkkäinens förslag. 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR  
 
Att höja avgifterna i simhallen med 25 % för 2010.  
 
Åke Nilsson, Agneta Lindström- Berg, KG Abramsson, Anita Johansson, 
Ulf Andersson, Birgitta Ohlsson, Eva Risberg- Abramsson, Eva Hed, 
Mikael Österberg, Gunilla Prång, Hans Eriksson, Viveka Abramsson, 
Stig-Gunnar Norberg och Inga Jonsson, samtliga ( S ), samt Margaretha 
Löfgren, Rune Andersson och Bo Ohlsson, samtliga ( V ), reserverar sig 
mot beslutet. 
----- 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 62 
Kommunfullmäktige   2009-11-16 , 2009-11-23 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign)  Utdragsbestyrkande 

Ekonomienheten 
Kun 

Kfm § 86 
Ks § 191 
Au § 288 Dnr09/Ks277  041 
Kommunala musikskolan – terminsavgifter 2010. 
 
Ärendebeskrivning 
Au 2009-08-31 
Kommunfullmäktige har 2009-06-23, § 66 beslutat 
 
att  fastställa terminsavgift i Kommunala Musikskolan för år 2009 med 
550 kr/termin. 
 
För år 2010 föreslås en terminsavgift på 560 kr/termin 
 
ARBETSUTSKOTTET BESLUTAR 
 
att uppdra till ekonomienheten och kultur- och utbildningsförvaltningen 
att bereda ärendet till kommunstyrelsens sammanträde 2009-09-16. 
------ 
Ks 2009-09-16 
Åke Nilsson yrkar att tidplanen för budgetarbetet förändras så att 
budgetfullmäktige genomförs 2009-11-30. 
 
Maria Kristoffersson yrkar att kommunstyrelsen bör förslå 
kommunfullmäktige att höja avgiften med 2 % för 2010. 
 
Efter avslutad överläggning ställer ordföranden Kristofferssons förslag 
mot Åke Nilssons yrkande. 
 
Efter genomförda propositioner finner ordföranden att kommunstyrelsen 
beslutat bifalla Kristofferssons  förslag. 
 
KOMMUNSTYRELSEN FÖRSLAG TILL KOMMUNFULLMÄKTIGE 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att höja avgifterna för musikskolan med 2 % för 2010. 
 
Reservation avges av Åke Nilsson (S), Mikael Österberg (S),  Ewa Hed 
(S), Gunilla Prång (S) och Margareta Löfgren (V ). 
---- 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 63 
Kommunfullmäktige   2009-11-16 , 2009-11-23 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign)  Utdragsbestyrkande 

 
 
 
 
 
 
 
kfm § 86 (forts) Dnr 09/Ks277  041 
Kommunala musikskolan – terminsavgifter 2010. 
 
Kfm 2009-11-23 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR  
 
Att höja avgifterna för musikskolan med 2 % för 2010. 
---- 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 64 
Kommunfullmäktige   2009-11-16 , 2009-11-23 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign)  Utdragsbestyrkande 

 
 
 

Ekonomienheten 
Kun 

 
Kfm § 87 
Ks § 192 
Au § 289 Dnr09/Ks278  041 
Uthyrning av lokaler och utrustning Lärcentrum 2010. 
 
Ärendebeskrivning 
Au 2009-08-31 
Kommunfullmäktige har 2008-06-23, § 67 beslutat 
 
att fastställa avgifter för uthyrning av lokaler och utrustning Lärcentrum 
enligt följande: 
 
Sal  Platser          Heldag        Halvdag/kväll 
Eken (14 datorer) 14                  1600                800 
Aspen (3 datorer)                12-16              
Inkl datorer                                                 640                350 
Exkl datorer                                                430                220 
Björken (3 datorer)              12-16 
Inkl. datorer                                                640                350 
Exkl datorer                                                430                220 
Utrustning 
Videokonferensutrustning                          270 kr/tim 
Bildkanon                          530               270 
Overheadapparat                          100                 50 
Dator (studieförbund)                                  15 kr/timme och dator 
 
Förslag till 2010 års avgifter. 
Sal       Platser          heldag              Halvdag/kväll 
Eken (14 datorer)                      14                1600                  800 
Aspen (3 datorer)                      12-16             640                  350 
Inkl. datorer                                                     640                  350 
Exkl datorer                                                     430                  220 
Björken (3 datorer)                   12-16 
Inkl. datorer                                                     640                  350 
Exkl datorer                                                     430                  220 
 
 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 65 
Kommunfullmäktige   2009-11-16 , 2009-11-23 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign)  Utdragsbestyrkande 

 
 
 
 
Kfm § 87 (forts) 
Ks § 192 (forts) 
Au § 289    (forts) Dnr09/Ks278  041 
Uthyrning av lokaler och utrustning Lärcentrum 2010. 
 
Utrustning 
Videokonferensutrustning                               270 kr/timme 
Bildkanon                                                        530                  270 
Overheadapparat                                             100                    50 
Dator (studieförbund)                                        15 kr/timme och dator 
 
Priser för utrustning är inkl. moms. 
 
Studieförbund nyttjar kommunala lokaler hyresfritt men betalar hyra 
enligt ovan gällande. 
 
ARBETSUTSKOTTET BESLUTAR 
 
att uppdra till ekonomienheten och kultur- och utbildningsförvaltningen 
att bereda ärendet till kommunstyrelsens sammanträde 2009-09-16. 
---- 
Ks 2009-09-16 
 
Maria Kristoffersson yrkar att taxorna för uthyrning av lokaler och 
utrustning vid Lärcentrum ska höjas 2 % för 2010. 
 
Åke Nilsson yrkar att tidplanen för budgetarbetet förändras så att 
budgetfullmäktige genomförs 2009-11-30. 
 
Efter avslutad överläggning ställer ordföranden Kristoffersons förslag 
mot Åke Nilssons yrkande. 
 
Efter genomförda propositioner finner ordföranden att kommunstyrelsen 
beslutat bifalla Kristofferssons förslag. 
 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 66 
Kommunfullmäktige   2009-11-16 , 2009-11-23 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign)  Utdragsbestyrkande 

 
 
 
 
 
 
Kfm § 87  (forts) 
Ks 192    (forts) Dnr09/Ks278  041 
Uthyrning av lokaler och utrustning Lärcentrum 2010. 
 
KOMMUNSTYRELSEN FÖRSLAG TILL KOMMUNFULLMÄKTIGE 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att höja avgifterna för uthyrning av lokaler och utrustning vid 
Lärcentrum med 2 % för 2010. 
 
Reservation avges av Åke Nilsson (S), Mikael Österberg (S),  Ewa Hed 
(S), Gunilla Prång (S) och Margareta Löfgren (V ). 
---- 
Kfm 2009-11-23 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR  
 
Att höja avgifterna för uthyrning av lokaler och utrustning vid 
Lärcentrum med 2 % för 2010. 
----- 
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Justering (sign)  Utdragsbestyrkande 

 
 

Ekonomi 
 
 
Kfm § 88      Ny särsk.bil. 
Ks § 210      särsk.bil. 
Au § 325 Dnr 09/Ks200  042 
Delårsrapport augusti 2009 
 
Ärendebeskrivning 
Au 2009-09-22 
Förslag till delårsrapport augusti 2009 har upprättats. 
 
Under överläggning i ärendet deltar ekonomichef Lars Ekbäck. 
 
ARBETSUTSKOTTET BESLUTAR 
 
Att överlämna delårsrapporten till kommunstyrelsen. 
-- 
Ks 2009-10-27 
 
Revisorerna i Vilhelmina kommun avlämnar rapport Granskning av 
delårsbokslut 2009-08-31. 
 
Ekonomichefen presenterar sammanställning av lönekostnader för 2007, 
2008 samt 2009 per oktober månad. 
 
Under överläggning i ärendet deltar ekonomichef Lars Ekbäck. 
 
Yttrande i ärendet avges av Åke Nilsson, Göran Hahlin, Lars Eliasson, 
Anita Johansson, Ulf Grahn, Bernt Dahlberg, Leif Ahlmark samt Maria 
Kristoffersson. 
 
KOMMUNSTYRELSEN BESLUTAR 
 
Att konstatera att det ekonomiska läget innebär en fortsatt återhållsamhet 
i verksamheterna. 
 
Att arrangera en utbildning i god ekonomisk hushållning 2009-12-14 för 
kommunstyrelsens ledamöter. 
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Justering (sign)  Utdragsbestyrkande 

 
 
 
 
 
 
Kfm § 88 (forts) 
Ks § 210 (forts) Dnr 09/Ks200  042 
Delårsrapport augusti 2009 
 
Att i övrigt fastställa delårsbokslut augusti 2009. 
 
Att överlämna delårsbokslutet till Kommunfullmäktige. 
----- 
Kfm 2009-11-23 
 
Ekonomichef Lars Ekbäck gör en genomgång av delårsbokslut augusti 
2009.  
Av redovisningen framgår att årets resultat har prognosticerats till 1,0 
Mkr. Nämndernas budgetavvikelser uppgår till – 17,9 Mkr, 
nettokostnadernas andel av skatteintäkterna uppgår till 97 %. 
Låneskulden  är 8,4 Mkr och soliditeten 78 %. 
 
Under överläggning i ärendet  yrkar Maria Kristoffersson att 
kommunfullmäktige bör uppdra till kommunstyrelsen att inarbeta 
revisorernas förslag i den fortsatta ekonomihanteringen. 
 
Efter avslutad överläggning och gjorda propositioner finner ordförande 
att kommunfullmäktige beslutat bifalla Kristofferssons förslag. 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR  
 
Att uppdra till kommunstyrelsen att inarbeta revisorernas förslag i den 
fortsatta ekonomihanteringen 
 
Att i övrigt notera delårsbokslut augusti 2009. 
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Justering (sign)  Utdragsbestyrkande 

Au § 290              Ks § 193  
Ekonomi           Au § 231              KS § 234 

Au § 138               Kfm § 89 
Kfm § 53 
Ks § 77 
Au § 118 
Au § 519   09-9/36-60 
Au § 464 Dnr08/Ks359  041 
Budget 2010-2012. 
 
Ärendebeskrivning 
Au 2008-11-03 
Vilhelmina kommun genomförde 2008-10-20—10-21 en utbildning i att 
sätta mål, mäta, följa upp och utvärdera kopplat till god ekonomisk 
hushållning. Utbildningen vände sig till samtliga arbetsutskott, 
kommunledningsgrupp och förvaltningsekonomer. 
 
Kommunledningsgruppen har tillsammans med förvaltningsekonomerna  
diskuterat budgetprocessen i Vilhelmina kommun, med ledning av lagen 
om God ekonomisk hushållning. Diskussionerna har lett fram till att 
föreslå en förändring av budgetprocessen för 2010-2012, innebärande att 
ett antal områden som påverkar och kommer att påverka den kommunala 
verksamheten definieras och beskrivs. De områden som definierats är 
lika för alla nämnder.  
 
Områdena redovisas i förvaltningarna för samtliga chefer i ledningsnivå 
två, som under två veckors tid får bearbeta, analysera och redovisa hur 
områdena påverkar deras verksamhet. Redovisningar ska ske till 
respektive nämnd/styrelse och till kommunstyrelsens arbetsutskott. 
 
De områden som gruppen har identifierat och enats om är följande 
• Demografin och dess utveckling 
 
• Ohälsotal 
 
• Personalhorisont 
 Pensionsavgångar 
 Rekryteringsbehov 
 Kompetensbehov 
 
• Skattekraftsutvecklingen 
 
• Arbetsmarknad/sysselsättning 
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Justering (sign)  Utdragsbestyrkande 

Au §  290  (forts)                  Ks § 193 (forts) 
Au § 231 (forts)                   Ks § 234 (forts) 
Au §   138 (forts)                 Kfm § 89 (forts) 
Kfm § 53 (forts) 
Ks §  77   (forts) 
Au § 118  (forts) 
Au § 519 (forts) 
Au § 464 (forts) Dnr08/Ks359  041 
Budget 2010-2012. 
 
• Utbildningsnivå 
         Resultat skola 
         SIRIS/SALSA 
         SKL:s öppna jämförelser 
         SKL:S Jämförelseprojekt 
 
Ovanstående områden skall beskrivas av kommunledningsgruppen och 
förvaltningsekonomerna och materialet skall vara sammanställt senast  
2008-11-14. 
 
Tiden fram t o m 2008-11-28 får cheferna i ledningsnivå två i uppdrag att 
utifrån ovanstående områden bearbeta, analysera och redovisa hur 
områdena påverkar verksamheten med utgångspunkt från följande 
kriterier 
 
• Översiktsbild 
 
• Verksamhetsansvarig gör en swot-analys utifrån översiktsbilden 
 
• Ser Du som verksamhetsansvarig om denna bild och de 
identifierade möjligheterna och problemen påverkar din verksamhet? 
Hur? 
 
• Vilka utvecklings- och/eller omställningsbehov ser Du i Din 
verksamhet? 
 
Verksamhetscheferna kommer att redovisa ovanstående för resp nämnds 
arbetsutskott och förvaltningsledning senast 2008-12-05. 
 
Nämndernas redovisning sammanställs och redovisas till 
kommunstyrelsens arbetsutskotts sammanträde 2008-12-16. Vid 
redovisningen kommer varje nämnds presidium att delta, och 
redovisningen görs av resp förvaltningschef. 
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Au §  290   (forts) 
Au § 231  (forts)               Ks § 193 (forts) 
Au § 138  (forts)               Ks § 234  (forts) 
Kfm § 53 (forts)                Kfm § 89 (forts) 

     Ks § 77   (forts) 
     Au § 118  (forts) 
     Au § 519 (forts) 

Au § 464 (forts) Dnr08/KS359  041 
Budget 2010-2012. 
 
Tidplan för det fortsatta budgetarbetet kommer därefter att fastställas. 
 
Under överläggning i ärendet deltar ekonomichef Lars Ekbäck. 
 
ARBETSUTSKOTTET BESLUTAR 
 
att till arbetsutskottets sammanträde 2008-12-16 kalla nämndernas 
arbetsutskott för överläggningar, 
 
att styrelsens och nämndernas resultat av genomförda analyser redovisas 
vid överläggningarna 2008-12-16, 
 
att uppdra till ledningsgruppen att upprätta tidplan för budgetarbetet 
2010 
- - - - - 
 
Au 2008-12-16 
Under överläggning i ärendet deltar 
 
Från kultur- och utbildningsnämnden: Johnny Kärkkäinen, ordf, Viveka 
Abramsson, vice ordf, Katarina Hahlin, Sanja Tadic och Roland Bång, 
förvaltningschef. 
Från socialnämnden: Maria Kristoffersson, ordf, Tony Mannelqvist och 
Anders Larsson, förvaltningschef 
Från miljö- och byggnadsnämnden: Lars Eliasson, ordf. 
Från ekonomienheten: Lars Ekbäck, ekonomichef, förvaltnings-
ekonomerna Jonas Carlberg, Heidi Thörnberg och Marianne Näslund 
samt personalchef Gunnel Karlsson. 
 
Förvaltningscheferna gör en genomgång av de SWOT-analyser som 
tagits fram för resp. nämnd. 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 72 
Kommunfullmäktige   2009-11-16 , 2009-11-23 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign)  Utdragsbestyrkande 

 Au § 138   (forts)    Au § 231 (forts) 
Kfm § 53 (forts)       Au § 290  (forts) 
Ks §  77  (forts)        Ks § 193 (forts) 

     Au § 118 (forts)         Ks 234 (forts) 
     Au § 519 (forts)         Kfm § 89 (forts) 

Au § 464 (forts) Dnr08/KS359  041 
Budget 2010-2012. 
 
ARBETSUTSKOTTET BESLUTAR 
 
att notera redovisningen, 
 
att konstatera att arbetet med att ta fram övergripande politiska mål bör 
påbörjas, 
 
att budgetarbetet inför budget 2010 ska påbörjas enligt tidigare tillämpad 
arbetsmodell, 
 
att uppdra till ekonomichefen att upprätta tidplan för budgetarbetet, 
 
att planera in ny träff med nämndernas presidier vid arbetsutskottets 
sammanträde 2009-02-09. 
- - - - - 
Au 2009-04-01 
Under överläggning i ärendet deltar ekonomichef Lars Ekbäck. 
 
ARBETSUTSKOTTETS FÖRSLAG TILL KOMMUNSTYRELSEN 
 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att beslutade besparingar beaktas i budgetarbetet 2010-2012,  
 
att anta ny tidplan för arbetet med budget 2010-2012: 
 
Au 2009-05-11 – Utskick av budget 
Remisstid t.o.m. 2009-06-18 
 
Au 2009-08-11 –    Förslag 
Ks 2009-08-26 -     -”- 
Kfm 2009-09-14 -  Fastställande av budget 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
- - - - - - 
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Justering (sign)  Utdragsbestyrkande 

Ks § 234  (forts)            Kfm § 89 (forts) 
Ks § 193 (forts) 
Au §   290  (forts) 
Au § 231  (forts) 
Au § 138   (forts) 
Kfm § 53 (forts) 
Ks § 77 (forts) 
Au § 464 (forts) Dnr08/KS359  041 
Budget 2010-2012. 
 
Ks 2009-04-01 
KOMMUNSTYRELSEN BESLUTAR 
 
att beslutade besparingar beaktas i budgetarbetet 2010-2012,  
 
att anta ny tidplan för arbetet med budget 2010-2012: 
 
Au 2009-05-11 – Utskick av budget 
Remisstid t.o.m. 2009-06-18 
 
Au 2009-08-11 –    Förslag 
Ks 2009-08-26 -     -”- 
Kfm 2009-09-14 -  Fastställande av budget 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
- - - - - - 
 
Kfm 2009-04-20 
Gunnar Hörnlund yrkar att kommunfullmäktige bör besluta att 
fastställande av budget 2010 behandlas vid kfm:s sammanträde  
2009-09-14. 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 
 
att fastställande av budget 2010 behandlas vid kfm:s sammanträde  
2009-09-14. 
- - - - - 
Au 2009-05-11 
Ekonomichef Lars Ekbäck redovisar ramförslag för 2010. 
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Justering (sign)  Utdragsbestyrkande 

 
 
 
Kfm § 89 (forts) 
Ks § 234  (forts) 
Ks § 193  (forts) 
Au §  290   (forts) 
Au § 231  (forts) 
Au § 138 (forts) Dnr08/KS359  041 
Budget 2010-2012. 
 
Ändringar i sammanträdesplanen har gjorts enligt följande. 
Nytt datum för utskick av budget  ks au 9 juni 2009 
Remisstid t o m 24 augusti. 
 
Au         2009-08-31 
Kfm-gr  2009-09-14 
Ks          2009-09-16 
Kfm       2009-09-28 
 
ARBETSUTSKOTTET BESLUTAR 
 
Att  bereda ärendet vidare.  
------- 
Au 2009-06-09 
 
Ekonomichefen har sammanställt underlag till remissmaterial. 
 
ARBETSUTSKOTTET BESLUTAR 
 
Att  remittera materialet enligt fastställd tidplan. 
----- 
Au 2009-08-31 
 
Under överläggning i ärendet deltar ekonomichef Lars Ekbäck. 
 
Remissyttranden har inkommit från Allians för Vilhelmina samt 
Vilhelmina arbetarekommun och Vänsterpartiet. 
 
Vilhelmina arbetarekommun och Vänsterpartiet föreslår att tidplanen för 
budgetarbetet förändras så att budgetfullmäktige genomförs 2009-11-30. 
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Justering (sign)  Utdragsbestyrkande 

 
 
 
 
 
 
Kfm § 89 (forts) 
Ks § 193  (forts) 
Au § 290 (forts) Dnr08/KS359  041 
Budget 2010-2012. 
 
ARBETSUTSKOTTET BESLUTAR 
 
att uppdra till ekonomienheten att upprätta sammanställning över 
budgetbalans och ramar till kommunstyrelsens sammanträde 2009-09-16. 
 
att i övrigt hänskjuta behandlingen av budget, 2010-2012 till 
kommunstyrelsen för beredning. 
 
Åke Nilsson och Anita Johansson reserverar sig mot tidsplanen för 
budgetarbetet till förmån för sitt eget förslag. 
 
ARBETSUTSKOTTETS FÖRSLAG TILL KOMMUNSTYRELSEN  
 
Kommunfullmäktige beslutar  
 
att fastställa upprättat förslag till servicegarantidokument. 
 
att fastställa skattesatsen till 23:90:- /skattekrona. 
------ 
Ks 2009-09-16 
 
Ekonomichefen deltar och redovisar sammanställningarna avseende 
budgetbalans på nämndsnivå och förslag till ramar på 
verksamhetsgrensnivå med föreslagna förändringar, i enlighet med till 
detta protokoll bifogade bilagor. 

 
Yttrande i ärendet avges av Maria Kristoffersson, Åke Nilsson, Leif 
Ahlmark, Joakim Risberg och Lars Eliasson. 

 
Åke Nilsson yrkar att tidplanen förändras så att budgetfullmäktige 
genomförs 2009-11-30. 
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Justering (sign)  Utdragsbestyrkande 

 
Kfm § 89 (forts) 
Ks § 193  (forts) Dnr08/KS359  041 
Budget 2010-2012. 
 
Maria Kristofferson yrkar att 
- upprättat förslag till servicegarantidokument fastställs, 
- skattesatsen 23:90:-/skattekrona fastställs, 
- budget 2010 i enlighet med Alliansens förslag antas, 
- kommunstyrelsens förslag till Budget 2010 bygger på utfallsprognosen 
för 2009 per  090430, 
- ramar för 2011 och 2012 fastställs av kommunfullmäktige 2009-12-07, 
- eventuella tillskott i budgetpropositionen 2009-09-21 behandlas som 
tilläggsanslag i kommunfullmäktige 2009-12-07. 

 
Efter avslutad överläggning prövar ordföranden Alliansens förslag mot 
Åke Nilssons förslag. 

 
Ordföranden finner att kommunstyrelsens beslutat bifalla Alliansens 
förslag. 

 
KOMMUNSTYRELSENS FÖRSLAG TILL KOMMUNFULLMÄKTIGE 

 
Kommunfullmäktige beslutar 

 
att fastställa upprättat förslag till servicegarantidokument, 

 
att fastställa skattesatsen till 23:90:-/skattekrona,  

 
att anta kommunstyrelsens förslag budget 2010, 

 
att kommunstyrelsens förslag till Budget 2010 bygger på 
utfallsprognosen för 2009 per 2009-04-30, 

 
att fastställa ramar för 2011 och 2012 vid kommunfullmäktiges 
sammanträde 2009-12-07, 

 
att behandla eventuella tillskott i budgetpropositionen 2009-09-21 som 
tilläggsanslag vid kommunfullmäktiges sammanträde 2009-12-07. 
 
Reservation avges av Åke Nilsson (S), Mikael Österberg (S), Ewa Hed 
(S) . Gunilla Prång (S) och Margareta Löfgren (V ). 
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Kommunfullmäktige   2009-11-16 , 2009-11-23 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign)  Utdragsbestyrkande 

 
 
 
 
Kfm § 89 (forts) 
Ks § 193  (forts) Dnr08/KS359  041 
Budget 2010-2012. 
 
Ks 2009-11-16 
 
Under överläggning i ärendet deltar ekonomichef Lars Ekbäck som 
redovisar att förhandling enligt MBL § 14 har genomförts med 
Kommunal 2009-10-09. 
 
Socialdemokraterna och Vänsterpartiet inlämnar 2009-10-27 remissvar 
avseende budget 2010. 
 
Maria Kristoffersson yrkar att kommunstyrelsens förslag från 2009-09-
16 skall ligga kvar som förslag till kommunfullmäktige 2009-11-16. 
 
Åke Nilsson yrkar att kommunstyrelsen bör föreslå kommunfullmäktige 
att anta det budgetförslag S och V beskrivit i budgetremiss 2009-10-27. 
 
Efter avslutad överläggning och gjorda propositioner finner ordförande 
att kommunstyrelsen beslutat avslå Åke Nilsson förslag. 
 
Kommunstyrelsen har således beslutat kvarstå med tidigare förslag till 
kommunfullmäktige från 2009-09-16. 
 
 Ledamöterna Åke Nilsson, Anita Johansson, Mikael Österberg och 
Gunilla Prång, samtliga (S) och Margaretha Löfgren (V) reserverar sig 
mot beslutet till förmån för sitt eget förslag. 
 
KOMMUNSTYRELSENS FÖRSLAG TILL KOMMUNFULLMÄKTIGE 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att fastställa upprättat förslag till servicegarantidokument, 

 
att fastställa skattesatsen till 23:90:-/skattekrona,  

 
att anta kommunstyrelsens förslag budget 2010, 
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Justering (sign)  Utdragsbestyrkande 

 
 
 
 
 
 
 
 
Kfm § 89 (forts) 
Ks § 193  (forts) Dnr08/KS359  041 
Budget 2010-2012. 
 
att kommunstyrelsens förslag till Budget 2010 bygger på 
utfallsprognosen för 2009 per 2009-04-30, 

 
att fastställa ramar för 2011 och 2012 vid kommunfullmäktiges 
sammanträde 2009-12-07, 

 
att behandla eventuella tillskott i budgetpropositionen 2009-09-21 som 
tilläggsanslag vid kommunfullmäktiges sammanträde 2009-12-07. 
 

Reservation avges av Åke Nilsson (S), Mikael Österberg (S), Ewa 
Hed (S) , Gunilla Prång (S) och Margareta Löfgren (V ). 
----- 
Kfm 2009-11-16  

Ärendebehandlingen inleds med en allmänpolitisk debatt där yttranden 
avges av Maria Kristoffersson, Anita Johansson, KG Abramsson, Åke 
Nilsson, Lars Eliasson, Margaretha Löfgren, Jonny Kärkkäinen, Maria 
Kristoffersson, Katarina Hahlin., Viveka Abramsson, Rickard Norberg, 
Agneta Lindström-Berg,   Rickard Norberg, Hans Eriksson, Agneta 
Lindström-Berg,  Ann-Kristin Norman, Agneta Mattsson, Rune 
Andersson och Sanja Tadic. 
 
Under den allmänpolitiska debatten ajourneras sammanträdet mellan 
15.30 – 15.50 samt mellan 17.30-19.00. 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR  
 
Att avsluta den allmänpolitiska debatten. 
 
Ordförande förslår sedan att kommunfullmäktige bör ajournera 
sammanträdet till måndag 23 november 2009. 
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Kfm § 89 (forts) Dnr08/Ks359  041 
Budget 2010. 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR  
 
Att ajournera sammanträdet till måndag 23 november 2009. 
 
Kfm 2009-11-23 
 
Redovisades följande skrivelser som inkommit: 
 
Skrivelse från Gun-Marie Svensson ang verksamheten vid museet. 
Skrivelse från Håkan Grönlund ang fiskevårdsbidrag 
Skrivelse från turistgruppen ang fiske- och jaktfrågor 
Skrivelse från Christina Falkengård ang verksamheten vid museet 
Skrivelse från Birgitta Englin och Suzanne L Sellin ang medel till 
Riksteatern Vilhelmina 
 
Under överläggning i ärendet meddelar Maria Kristoffersson att de sex 
partierna, Centerpartiet, Kristdemokraterna, Folkpartiet, Moderaterna, 
Socialdemokraterna och Vänsterpartiet presenterar ett gemensamt 
budgetförslag enligt skrivelse 2009-11-23. 
 
Maria Kristoffersson yrkar att kommunfullmäktige bör besluta 
 
Att fastställa upprättat förslag till servicegarantidokument 
 
Att fastställa skattesatsen till 23:20:- / skattekrona 
 
Att anta Centerpartiets, Kristdemokraternas, Folkpartiets, Moderaternas, 
Socialdemokraternas och Vänsterpartiets gemensamma förslag till 
budget 2010 
 
Att det gemensamma förslaget till Budget 2010 bygger på 
utfallsprognosen för 2009 per 2009-04-30. 
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Kfm § 89 (forts) Dnr08/Ks359  041 
Budget 2010. 
 
Att fastställa budgetramar för 2011 och 2012 enligt det gemensamma 
förslaget. 
 
Att utifrån budget 2010 uppdra till kommunstyrelsen att utifrån visioner 
och mål ta fram en samlad målkatalog för respektive verksamhetsgren 
inom Vilhelmina kommun. 
 
Att delegera till kommunstyrelsen att fatta beslut om medelsanvisning 
upp till 1,0 Mkr ur det egna kapitalet. 
 
Åke Nilsson och Margaretha Lövgren yrkar bifall till Kristoffersons 
förslag och tar därmed tillbaka S+V reservation avseende beslut om va-
taxa. 
 
Lars Eliasson yrkar avslag till förslaget att återremittera bollhallsärendet 
för ytterligare beredning, Eliasson yrkar i övrigt bifall till förslaget. 
 
Yttrande i ärendet avges vidare av Kg Abramsson, Johnny Kärkkäinen, 
Katarina Hahlin, Lars Eliasson, Margaretha Löfgren, Agneta Lindström-
Berg, Rickard Norberg och Anita Johansson. 
 
Efter avslutad överläggning och gjorda propositioner finner ordförande 
att kommunfullmäktige beslutat Kristofferssons förslag och avslagit 
Eliassons ändringsyrkande. 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 
 

                                   Att fastställa upprättat förslag till servicegarantidokument 
 
Att fastställa skattesatsen till 23:20:- / skattekrona 
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Kfm § 89 (forts) Dnr08/Ks359  041 
Budget 2010. 
 
Att anta Centerpartiets, Kristdemokraternas, Folkpartiets, Moderaternas, 
Socialdemokraternas och Vänsterpartiets gemensamma förslag till 
budget 2010 
 
Att det gemensamma förslaget till Budget 2010 bygger på 
utfallsprognosen för 2009 per 2009-04-30. 
 
Att fastställa budgetramar för 2011 och 2012 enligt det gemensamma 
förslaget. 
 
Att utifrån budget 2010 uppdra till kommunstyrelsen att utifrån visioner 
och mål ta fram en samlad målkatalog för respektive verksamhetsgren 
inom Vilhelmina kommun. 
 
Att delegera till kommunstyrelsen att fatta beslut om medelsanvisning 
upp till 1,0 Mkr ur det egna kapitalet. 
 
Lars Eliasson, Helen Gavelin, Conny Lövgren och Sanja Tadic, samtliga 
FP, reserverar sig till förmån för sitt förslag ang bollhallsärendet. 
---- 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 82 
Kommunfullmäktige   2009-11-16 , 2009-11-23 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign)  Utdragsbestyrkande 

 
Mbn 

Kfm § 90 
Ks § 201 
Ks § 99 
Au § 133  66-69 
Au § 491   Ny bil 16-19 
Au § 482  09-6/1-28 
Ks § 58    08-14/30-87  
Au § 58  Dnr 07/Ks61  214 
Förfrågan om detaljplan i Vilhelmina kommun, Klimpfjäll 2:8. 
 
Ärendebeskrivning 
Au 2007-02-20 
Miljö- och byggnadsnämnden har fått i uppdrag att upprätta detaljplan 
för fritidshusområden i Klimpfjällsområdet. Fastigheten som berörs är 
Klimpfjäll 2:8 där kommunen är ägare till fastigheten. Området är på ca 
96 ha. Detaljplanen skall upprättas för att etablering av ett antal 
fritidshusområden skall kunna komma till stånd, och att även tillskapa 
mark för exploatörer att bygga fritidshus till försäljning. Området skall i 
sin helhet bebyggas men inom området kan bebyggelse utformas så att 
man kan bygga stugområden etappvis. 
 
Miljö- och byggnadsnämnden har infordrat anbud på upprättande av 
detaljplan till samrådshandling, utställningshandling och 
antagandehandling. För planen gäller att kommunen svarar för 
upprättande av aktuell grundkarta och fastighetsförteckning, samråd samt 
annonsering och utställning. 
 
Två anbud har inkommit efter anbudstidens utgång. 
 
Miljö- och byggnadsnämnden föreslår kommunstyrelsens arbetsutskott 
besluta 
 
att  anta det fördelaktigaste anbudet för genomförande av detaljplan för 
Klimpfjäll 2:8. 
 
Under överläggning i ärendet deltar teknisk chef Stellan Lundmark. 
 
ARBETSUTSKOTTETS FÖRSLAG TILL KOMMUNSTYRELSEN 
 
Kommunstyrelsen beslutar 
 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 83 
Kommunfullmäktige   2009-11-16 , 2009-11-23 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign)  Utdragsbestyrkande 

 
 
 
Kfm § 90 (forts) 
Ks §   201  (forts) 
Ks § 99  (forts) 
Au § 133    (forts) 
Au § 491  (forts) 
Au § 482  (forts) 
Ks § 58 (forts) 
Au § 58  (forts) Dnr 07/Ks61  214 
Förfrågan om detaljplan i Vilhelmina kommun, Klimpfjäll 2:8. 
 
att  anta det fördelaktigaste anbudet för genomförande av detaljplan för 
Klimpfjäll 2:8, 
 
att anvisa erforderliga medel – 310.000 kronor - ur kommunstyrelsens 
eget kapital. 
- - - - - 
 
Ks 2007-03-28 
KOMMUNSTYRELSEN BESLUTAR 
 
att  anta det fördelaktigaste anbudet för genomförande av detaljplan för 
Klimpfjäll 2:8, 
 
att anvisa erforderliga medel – 310.000 kronor - ur kommunstyrelsens 
eget kapital. 
- - - - - 
Au 2007-12-11 
Miljö- och byggnadsnämnden överlämnar förslag till detaljplan för 
Klimpfjäll 2:8 för synpunkter senast 30 november 2007. 
 
Syftet med planen är att ge planmässiga förutsättningar för uppförande 
av bostadsbebyggelse främst för fritidsbruk. 
 
ARBETSUTSKOTTET BESLUTAR 
 
att meddela miljö- och byggnadsnämnden att inget finns att erinra mot 
planen. 
- - - - - 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 84 
Kommunfullmäktige   2009-11-16 , 2009-11-23 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign)  Utdragsbestyrkande 

 
 
 
Kfm § 90   (forts) 
Ks §   201   (forts) 
Ks §  99    (forts) 
Au § 133   (forts) 
Au § 491 (forts) Dnr 07/Ks61  214 
Förfrågan om detaljplan i Vilhelmina kommun, Klimpfjäll 2:8. 
 
Au 2008-12-16 
Förslag till detaljplan för Klimpfjäll 2:8 i Vilhelmina kommun finns 
utställd under tiden 13 november – 4 december. 
 
Synpunkter på planen ska vara miljö- och byggnadsnämnden tillhanda 
senast 4 december. 
 
Under överläggning i ärendet deltar Bert-Åke Mattsson, teknisk chef och 
Lars Sjölin, GVA-ing. 
 
ARBETSUTSKOTTET BESLUTAR 
 
att meddela miljö- och byggnadsnämnden att inga erinringar finns mot 
planen. 
- - - - - 
Au 2009-05-11 
ARBETSUTSKOTTETS FÖRSLAG TILL KOMMUNSTYRELSEN 
 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
Att  anta upprättat förslag till detaljplan för Klimpfjäll 2:8. 
---- 
Ks 2009-05-27 
 
KOMMUNSTYRELSEN BESLUTAR 
att  anta upprättat förslag till detaljplan för Klimpfjäll 2:8. 
---- 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 85 
Kommunfullmäktige   2009-11-16 , 2009-11-23 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign)  Utdragsbestyrkande 

 
 
 
 
 
 
 
Kfm § 90   (forts) 
Ks §  201    (forts) Dnr 07/Ks61  214 
Förfrågan om detaljplan i Vilhelmina kommun, Klimpfjäll 2:8. 
 
Ks 2009-09-16 
Länsstyrelsen upphäver i beslut 2009-08-31 kommunstyrelsens beslut att 
anta detaljplan för del av fastigheten Klimpfjäll 2:8. 
 
Maria Kristoffersson och Sara Norman anmäler jäv och deltar därför inte 
i detta ärendets handläggning eller beslut. 
 
Lars Eliasson yrkar att kommunstyrelsen bör föreslå kommunfullmäktige 
att fastställa upprättat förslag till detaljplan för Klimpfjäll 2:8. 
 
Yttrande avges vidare av Åke Nilsson, Mikael Österberg, Leif Ahlmark, 
Rickard Norberg och Margaretha Löfgren. 
 
Efter avslutad överläggning och gjorda propositioner finner ordföranden 
att kommunstyrelsen beslutat bifalla Eliassons förslag. 
 
KOMMUNSTYRELSENS FÖRSLAG TILL KOMMUNFULLMÄKTIGE 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
Att fastställa upprättat förslag till detaljplan för Klimpfjäll 2:8. 
----- 
Kfm 2009-11-16 
 
Maria Kristoffersson och Elle Weserlund anmäler jäv och deltar därför ej 
i ärendets handläggning eller beslut. 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR  
 
Att fastställa upprättat förslag till detaljplan för Klimpfjäll 2:8. 
 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 86 
Kommunfullmäktige   2009-11-16 , 2009-11-23 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign)  Utdragsbestyrkande 

 
Kun 

 
Kfm § 91 
Ks § 214 
Au § 335 Dnr 09/Ks306  920 
Nycklar till kommunens lokaler och anläggningar. 
 
Ärendebeskrivning 
Au 2009-10-13 
Behov finns att se över hur utlåning/återlämning av nycklar till 
kommunens lokaler och anläggningar kan stramas upp och förbättras 
genom införandet av en debiteringsavgift i de fall nycklar inte 
återlämnas/är förlorade. Det finns även behov att påtala för samtliga 
förhyrare att nycklar inte får lånas ut till andra, samt att nyttjande av 
kommunens lokaler och anläggningar endast får ske då dessa är bokade 
av förhyraren (av exempelvis försäkringsmässiga skäl). I annat fall är det 
att se som olovligt nyttjande alternativt olaga intrång. 
 
Kultur- och utbildningsnämnden har 2009-09-07, § 110 beslutat 
 
att uppdra till förvaltningskansliet att förtydliga regler för nyttjande av 
kommunens lokaler, 
 
att anmoda kommunfullmäktige att ge tillstånd att ta ut en avgift á 500 kr 
för förlorade eller borttappade nycklar, samt för ej återlämnade nycklar, 
 
att föreslå kommunstyrelsen att successivt byta ut nycklar mot kodlås i 
samtliga kommunala fastigheter. 
 
ARBETSUTSKOTTET BESLUTAR 
 
Att uppdra till tekniska enheten att utreda frågan om konvertering till 
kodlås. 
 
ARBETSUTSKOTTETS FÖRSLAG TILL KOMMUNSTYRELSEN 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
Att fastställa taxan för förlorade eller borttappade nycklar, samt för ej 
återlämnade nycklar, till 1000:-. 
----- 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 87 
Kommunfullmäktige   2009-11-16 , 2009-11-23 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign)  Utdragsbestyrkande 

 
 
 
 
 
 
 
Kfm § 91 (forts) 
Ks § 214 (forts) Dnr 09/Ks306 920 
Nycklar till kommunens lokaler och anläggningar. 
 
Ks 2009-10-27 
 
Yttrande i ärendet avges av Hans Eriksson. 
 
KOMMUNSTYRELSENS FÖRSLAG TILL KOMMUNFULLMÄKTIGE 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
Att fastställa taxan för förlorade eller borttappade nycklar, samt för ej 
återlämnade nycklar, till 1000 kronor. 
---- 
Kfm 2009-11-23 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR  
 
Att  fastställa taxan för förlorade eller borttappade nycklar, samt för ej 
återlämnade nycklar, till 1000 kronor. 
----- 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 88 
Kommunfullmäktige   2009-11-16 , 2009-11-23 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign)  Utdragsbestyrkande 

 
 

Heidi Thörnberg 
 
Kfm § 92 
Ks § 218   09-11/14- 
Au § 342 Dnr09/Ks318  501 
Trafikplan för Vilhelmina kommun. 
 
Ärendebeskrivning 
Au 2009-10-13 
Vilhelmina kommuns trafikplan för kommande trafikår ska upprättas. 
Planen ska vara Länstrafiken i Västerbotten AB tillhanda under slutet av 
november, innevarande år. 
 
Normalt, sedan många år är att trafikplanen omfattar hela nästkommande 
trafikår, alltså i detta fall perioden juni 2010 till juni 2011. 
 
Underhand har framkommit att Länstrafiken i Västerbotten AB har för 
avsikt att förändra tidtabellperioden för anpassning till andra län och 
trafikslag med kopplingar till vårt läns trafik. Det innebär att vi får en 
kommande första tidtabellperiod som sträcker sig från juni 2010 till den 
12:e december 2010. Därefter följer perioden december 2010 till 12:e 
december 2011. 
 
Vid senaste kontaktmannaträffen diskuterades hur vi skulle förhålla oss 
till de planerade förändringarna. Vi enades om att arbeta efter det något 
”jobbigare” alternativet men med avsikt att få bättre kontroll över 
planeringsarbetet. 
 
Ovanstående innebär för arbetet med Vilhelmina kommuns trafikplan att 
den plan som nu närmast ska utarbetas och sjösättas omfattar perioden 
20:e juni, 2010 till 12:e december, 2010. 
 
Under våren 2010 utarbetas planen för kommande trafikeringsperiod 
omfattande tiden december 2010 till december 2011. 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 89 
Kommunfullmäktige   2009-11-16 , 2009-11-23 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign)  Utdragsbestyrkande 

 
 
 
Kfm § 92  (forts) 
Ks § 218  (forts) 
Au § 342  (forts) Dnr09/Ks318  501 
Trafikplan för Vilhelmina kommun. 
 
Förslag 
 
Att med vissa justeringar utifrån budgetplanering mm förlänga 
innevarande trafikplan att gälla till december 2010. 
 
Att uppdra till ansvarig handläggare att i god tid inför antagande av 
trafikplan avseende 2011 inkomma med förslag på innehåll. 
 
Under överläggning i ärendet deltar Heidi Thörnberg och Margaretha 
Löfgren. 
 
ARBETSUTSKOTTET BESLUTAR 
 
Att uppdra till ansvarig handläggare att i god tid inför antagande av 
trafikplan avseende 2011 inkomma med förslag på innehåll. 
 
Att kommunstyrelsen informeras löpande. 
 
ARBETSUTSKOTTETS FÖRSLAG TILL KOMMUNSTYRELSEN 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
Att med vissa justeringar utifrån budgetplanering mm förlänga 
innevarande trafikplan att gälla till december 2010. 
------ 
Ks 2009-10-27 
Yttrande i ärendet avges av Rune Andersson. 
 
KOMMUNSTYRELSENS FÖRSLAG TILL KOMMUNFULLMÄKTIGE 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
Att med vissa justeringar utifrån budgetplanering mm förlänga 
innevarande trafikplan att gälla till december 2010. 
---- 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 90 
Kommunfullmäktige   2009-11-16 , 2009-11-23 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign)  Utdragsbestyrkande 

 
 
 
 
 
 
 
Kfm § 92 (forts)  Dnr 09/Ks318  501 
Trafikplan för Vilhelmina kommun 
 
Kfm 2009-11-23 
 
Yttrande i ärendet avges av Rune Anderson, Margaretha Löfgren och 
Maria Kristoffersson. 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR  
 
Att  med vissa justeringar utifrån budgetplanering mm förlänga 
innevarande trafikplan att gälla till december 2010. 
---- 
 
 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 91 
Kommunfullmäktige   2009-11-16 , 2009-11-23 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign)  Utdragsbestyrkande 

 
Bert-owe Sjöström 

Kfm § 93 
Ks § 220   09-11/25-28 
Au § 344 Dnr 09/Ks320  159 
Varuförsörjningsplan för Vilhelmina kommun. 
 
Ärendebeskrivning 
Au 2009-10-13 
Förslag till Varuförsörjningsplan har upprättats. Vilhelmina är till ytan 
en stor kommun med långa avstånd mellan serviceorterna. 1980 fanns i 
kommunen 17 butiker och idag finns åtta av dessa kvar. Till dessa finns 
en bensinmack som har ett mycket smalt livsmedelsutbud. Med den 
befintliga butiksstrukturen i kommunen anser sig kommunen ha en 
godtagbar nivå på service och kan med hjälp av hemsändning täcka de 
serviceskuggor som finns. Omsättningsnivåerna på många av butikerna 
är låga och med framtida befolkningsprognoser kommer det att vara svårt 
att driva dessa på kommersiell basis. Kommunens politiska ledning har 
en ambition att öka möjligheterna för små företag i byarna, som 
exempelvis butikerna, att bredda sitt utbud genom att nyttja lagen om 
valfrihet ang. hemtjänst. Det finns idag butiker som utför alternativa 
tjänster som ett komplement till butiksförsäljning, som bl a 
fastighetsskötsel och lokalvård. 
 
Eftersom en del av Vilhelmina kommun utgörs av fjällregion så har 
turistströmmarna och stugägare en betydande del i butikernas 
omsättning. 
-- 
Under överläggning i ärendet yrkar Mikael Österberg, biträdd av Anita 
Johansson, att skrivningen om valfrihet ang, hemtjänst inte ska finnas 
med i Varuförsörjningsplanen. 
 
ARBETSUTSKOTTETS FÖRSLAG TILL KOMMUNSTYRELSEN 
 
Kommunfullmäktige beslutar  
 
Att fastställa upprättat förslag till Varuförsörjningsplan. 
 
Ledamöterna Mikael Österberg ( S) och Anita Johansson ( S) reserverar 
sig mot beslutet till förmån för sitt förslag. 
-- 
 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 92 
Kommunfullmäktige   2009-11-16 , 2009-11-23 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign)  Utdragsbestyrkande 

 
 
 
 
 
 
Kfm § 93 (forts) 
Ks § 220 (forts) Dnr 09/Ks320  159 
Varuförsörjningsplan för Vilhelmina kommun. 
 
Ks 2009-10-27 
 
Under överläggning i ärendet yrkar Anita Johansson att följande mening 
tas bort ur förslaget: Kommunens politiska ledning har en ambition att 

öka möjligheterna för små företag i byarna, som till exempel butikerna, 

att bredda sitt utbud genom att nyttja lagen valfrihet angående 

hemtjänst. 

 
Åke Nilsson, Mikael österberg, Margaretha Löfgren och Gunilla Prång 
yrkar bifall till Johanssons förslag. 
 
Joakim Risberg yrkar att skrivningen Kommunens politiska ledning skall 
ändras till Kommunen. Risberg yrkar i övrigt bifall till arbetsutskottets 
förslag. 
 
Leif Ahlmark yrkar bifall till Risbergs förslag. 
 
Efter avslutad överläggning och gjorda propositioner finner ordförande 
att kommunstyrelsen beslutat bifalla arbetsutskottets förslag med Joakim 
Risbergs ändringsyrkande. 
 
KOMMUNSTYRELSENS FÖRSLAG TILL KOMMUNFULLMÄKTIGE 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
Att fastställa upprättat förslag till varuförsörjningsplan för Vilhelmina 
kommun med den redaktionella ändringen att formuleringen 
Kommunens politiska ledning ändras till Kommunen. 
 
Ledamöterna Åke Nilsson, Anita Johansson, Mikael Österberg och 
Gunilla Prång, samtliga (S) och Margaretha Löfgren (V). reserverar sig 
mot beslutet till förmån för sitt eget förslag. 
----- 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 93 
Kommunfullmäktige   2009-11-16 , 2009-11-23 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign)  Utdragsbestyrkande 

 
 
 
 
 
 
 
 
Kfm § 93 (forts)  Dnr 09/Ks320  159 
Varuförsörjningsplan för Vilhelmina kommun. 
 
Kfm 2009-11-16 
 
Under överläggning i ärendet yrkar Anita Johansson att följande mening 
tas bort ur förslaget: Kommunens politiska ledning har en ambition att 

öka möjligheterna för små företag i byarna, som till exempel butikerna, 

att bredda sitt utbud genom att nyttja lagen valfrihet angående 

hemtjänst. 

 

KG Abramson yrkar bifall till Anita Johanssons förslag. 
 
Agneta Mattsson yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Yttrande i ärendet avges vidare av Johnny Kärkkäinen. 
 
Efter avslutad överläggning och gjorda propositioner finner ordförande 
att kommunfullmäktige beslutat bifall kommunstyrelsens förslag. 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR  
 
Att fastställa upprättat förslag till varuförsörjningsplan för Vilhelmina 
kommun med den redaktionella ändringen att formuleringen Kommunens 

politiska ledning ändras till Kommunen. 

 

Åke Nilsson, Agneta Lindström- Berg, KG Abramsson, Anita Johansson, 
Ulf Andersson, Birgitta Ohlsson, Eva Risberg- Abramsson, Eva Hed, 
Mikael Österberg, Gunilla Prång, Hans Eriksson, Viveka Abramsson, 
Stig-Gunnar Norberg och Inga Jonsson, samtliga ( S ), samt Margaretha 
Löfgren, Rune Andersson och Bo Ohlsson, samtliga ( V ), reserverar sig 
mot beslutet. 
----- 

 
 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 94 
Kommunfullmäktige   2009-11-16 , 2009-11-23 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign)  Utdragsbestyrkande 

 
Kommunkansli 

 
 
Kfm § 94 
Ks § 223 
Au § 351 Dnr09/Ks323  940 
Kungörandeannonsering 2010. 
 
Ärendebeskrivning 
Au 2009-10-13 
Kungörandeannonsering av kommunfullmäktige sammanträden har 
under 2009 gjorts i Västerbottens Kuriren, Västerbottens Folkblad, 
Västerbottningen, Vilhelmina-Aktuellt och kommunens hemsida. 
 
Anita Johansson yrkar att kommunen inte ska införa 
kungörandeannonseringar i tidningen Västerbottningen. 
 
ARBETSUTSKOTTETS FÖRSLAG TILL KOMMUNSTYRELSEN 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
Att kungörandeannonsering av kommunfullmäktigesammanträden under 
2010 ska göras i Västerbottens- Kuriren, Västerbottens Folkblad, 
Västerbottningen, Vilhelmina-Aktuellt och via kommunens hemsida 
----- 
Ks 2009-10-27 
 
KOMMUNSTYRELSENS FÖRSLAG TILL KOMMUNFULLMÄKTIGE 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
Att kungörandeannonsering av kommunfullmäktigesammanträden under 
2010 ska göras i Västerbottens- Kuriren, Västerbottens Folkblad, 
Västerbottningen, Vilhelmina-Aktuellt och via kommunens hemsida. 
----- 
Kfm 2009-11-23 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR  
Att kungörandeannonsering av kommunfullmäktigesammanträden under 
2010 ska göras i Västerbottens- Kuriren, Västerbottens Folkblad, 
Västerbottningen, Vilhelmina-Aktuellt och via kommunens hemsida. 
 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 95 
Kommunfullmäktige   2009-11-16 , 2009-11-23 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign)  Utdragsbestyrkande 

 
 

Nämnder o styrelser 
 
 
Kfm § 95 
Ks § 224   09-11/39- 
Au § 352 Dnr09/Ks323  940 
Sammanträdesplan 2010. 
 
Ärendebeskrivning 
Au 2009-10-13 
Förslag till sammanträdesplan för kommunstyrelsens arbetsutskott, 
kommunstyrelsen och kommunfullmäktige för 2010 har upprättats. 
 
Mikael Österberg yrkar att arbetsutskottets sammanträde 9 mars flyttas 
till 10 mars. 
 
ARBETSUTSKOTTETS FÖRSLAG TILL KOMMUNSTYRELSEN 
 
Kommunfullmäktige beslutar  
 
Att fastställa upprättat förslag till sammanträdesplan för 2010 med den 
ändringen att arbetsutskottets sammanträde 9 mars flyttas till 10 mars. 
-- 
Ks 2009-10-27 
 
KOMMUNSTYRELSENS FÖRSLAG TILL KOMMUNFULLMÄKTIGE 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
Att fastställa upprättat förslag till sammanträdesplan för 2010 med den 
ändringen att arbetsutskottets sammanträde 9 mars flyttas till 10 mars. 
----- 
Kfm 2009-11-23 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR  
 
Att fastställa upprättat förslag till sammanträdesplan för 2010 med den 
ändringen att arbetsutskottets sammanträde 9 mars flyttas till 10 mars. 
----- 
 
 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 96 
Kommunfullmäktige   2009-11-16 , 2009-11-23 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign)  Utdragsbestyrkande 

 
 

Lars Sjöhlin 
 
 
 
Kfm § 96 
Ks § 231  Dnr 09/Ks342 940 
Bidrag till statsbidragsberättigade enskilda vägar. 
 
Ärendebeskrivning 
Ks 2009-10-27 
Kommunfullmäktige har 1990-10-08, § 89 beslutat 
 
att  bidrag till statsbidragsberättigade enskilda vägar utgår med 15 % av 
totalt av Vägverket fastställd kostnad, dock högst upp till en total 
bidragsprocent av 85 % av totalkostnaden. 
 
 
Maria Kristoffersson yrkar att kommunstyrelsen bör förslå 
kommunfullmäktige besluta att upphäva kommunfullmäktiges beslut 
1990-10-08, § 89, med anledning av förslag till budget 2010. 
 
Anita Johansson, biträdd av Åke Nilsson, yrkar att bidraget till 
statsbidragsberättigade enskilda vägar skall tillämpas även 
fortsättningsvis. 
 
Efter avslutad överläggning och gjorda propositioner finner ordförande 
att kommunstyrelsen beslutat bifalla Kristofferssons förslag. 
 
KOMMUNSTYRELSENS FÖRSLAG TILL KOMMUNFULLMÄKTIGE 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
Att upphäva kommunfullmäktiges beslut 1990-10-08, § 89, med 
anledning av förslag till budget 2010. 
 
 Ledamöterna Åke Nilsson, Anita Johansson, Mikael Österberg och 
Gunilla Prång, samtliga (S) och Margaretha Löfgren (V). reserverar sig 
mot beslutet till förmån för sitt eget förslag. 
----- 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 97 
Kommunfullmäktige   2009-11-16 , 2009-11-23 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign)  Utdragsbestyrkande 

 
 
 
 
 
 
 
Kfm § 96 (forts)  Dnr 09/Ks342  940 
Bidrag till statsbidragsberättigade enskilda vägar. 
 
Kfm 2009-11-23 
 
Maria Kristoffersson yrkar att avskriva detta ärende då det inte längre är 
aktuellt med anledning av beslut om budget 2010. 
 
Yttrande i ärendet avges vidare av Anita Johansson. 
 
Efter avslutad överläggning och gjorda propositioner finner ordförande 
att kommunfullmäktige beslutat bifalla Kristofferssons förslag. 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 
 
Att avskriva ärendet. 
----- 
 
 
 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 98 
Kommunfullmäktige   2009-11-16 , 2009-11-23 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign)  Utdragsbestyrkande 

 
 

Kommunkansli 
 
 
Kfm § 97 
Ks § 232  Dnr09/Ks342   940 
Bidrag till enskilda vägar utan statsbidrag. 
 
Ärendebeskrivning  
Ks 2009-10-27 
Kommunfullmäktige har 1989-10-02, § 101 beslutat 
 
att  bidrag till enskilda vägar utan statsbidrag ska utgå med 500,00 
kronor för vägar längre än 100 m samt 2,00 kronor/löpmeter 
överstigande 100 m.  
 
Förslag till beslut 
 
att  upphäva kommunfullmäktiges beslut 1989-10-02, § 101. 
 
Maria Kristoffersson yrkar att kommunstyrelsen bör förslå 
kommunfullmäktige besluta att upphäva kommunfullmäktiges beslut 
1989-10-02, § 101 ang bidrag till enskilda vägar utan statsbidrag, med 
anledning av förslag till budget 2010. 
 
Anita Johansson, biträdd av Åke Nilsson, yrkar att bidraget till enskilda 
vägar utan statsbidrag skall tillämpas även fortsättningsvis. 
 
Efter avslutad överläggning och gjorda propositioner finner ordförande 
att kommunstyrelsen beslutat bifalla Kristofferssons förslag. 
 
KOMMUNSTYRELSENS FÖRSLAG TILL KOMMUNFULLMÄKTIGE 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
Att upphäva kommunfullmäktiges beslut 1989-10-02, § 101, med 
anledning av förslag till budget 2010. 
 
 Ledamöterna Åke Nilsson, Anita Johansson, Mikael Österberg och 
Gunilla Prång, samtliga (S) och Margaretha Löfgren (V). reserverar sig 
mot beslutet till förmån för sitt eget förslag. 
---- 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 99 
Kommunfullmäktige   2009-11-16 , 2009-11-23 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign)  Utdragsbestyrkande 

 
 
 
 
 
 
 
 
Kfm § 97 (forts)  Dnr 09/Ks342  940 
Bidrag till enskilda vägar utan statsbidrag. 
 
Kfm 2009-11-23 
 
Maria Kristoffersson yrkar att avskriva detta ärende då det inte längre är 
aktuellt med anledning av beslut om budget 2010. 
 
Efter avslutad överläggning och gjorda propositioner finner ordförande 
att kommunfullmäktige beslutat bifalla Kristofferssons förslag. 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 
 
Att avskriva ärendet 
----- 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 100 
Kommunfullmäktige   2009-11-16 , 2009-11-23 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign)  Utdragsbestyrkande 

 
 

Ks au 
 
 
 
Kfm § 98 Dnr 09/Ks303  940 
Motion ang. barnperspektivet i Vilhelmina kommuns samhällsplanering 
– Barn och Ungdomar i samhällsplanering. 
 
Ärendebeskrivning 
Kfm 2009-11-16 
Margaretha Löfgren, V, och Anita Johansson, S, inkommer 2009-09-22 
med motion ang. barnperspektivet i Vilhelmina kommuns 
samhällsplanering. 
 
”Barn och ungdomar i samhällsplanering 
” Det är inte så att merparten av de barn som idag uppvisar 
psykosomatiska problem eller skadar sig fysiskt far illa i sina hem. Utan 
det är i de verksamheter som barn tar del av utanför hemmet som inte är 
organiserade på ett sådant sätt att det ger välbefinnande för barnen. Det 
är tråkiga och stökiga miljöer i korridorer och på skolgårdar, stora 
bullriga matsalar, utan möjlighet att dra sig undan och vila, hårt 
trafikerade vägar istället för gång och cykelvägar m m. ”. 
 
Regleringsbrevet 2006 säger ”Alla skall ges förutsättningar att leva i 

goda bostäder till rimliga kostnader och i en stimulerande och trygg 

miljö inom långsiktigt hållbara ramar. Boende och bebyggelsemiljön 

skall bidra till jämlika och värdiga levnadsförhållanden och särskilt 

främja en god uppväxt för barn och ungdomar. Vid planering, byggande 

och förvaltning skall en ekologisk och social hållbarhet vara grunden för 

verksamheten”.  

 

Fn:s konvention om barns rättigheter innebär att barn och ungdomar får 
del av sina rättigheter genom att barnets bästa beaktas vid alla beslut som 
rör barn, att barnets rätt till liv och utveckling säkerställs till de yttersta 
av samhällets förmåga samt att barnet har rätt att säga sin mening och få 
den respekterad. 
 
 
 
 
 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 101 
Kommunfullmäktige   2009-11-16 , 2009-11-23 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign)  Utdragsbestyrkande 

 
 
 
 
 
 
 
Kfm § 98     (forts) Dnr 09/Ks303  940 
Motion ang. barnperspektivet i Vilhelmina kommuns samhällsplanering 
– Barn och Ungdomar i samhällsplanering. 
 
För att kunna leva upp till barnkonventionens intentioner, behövs 
strategier i Vilhelmina kommun för hur barnperspektivet i samhälls-
planeringen skall uppnås. 
 
Vänsterpartiet och Socialdemokraterna föreslår därför att vid all 
samhällsplanering i Vilhelmina kommun skall barnperspektivet 
integreras.” 
 
Kfm 2009-11-23 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR  
 
Att överlämna motionen till kommunstyrelsen för beredning 
-----



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 102 
Kommunfullmäktige   2009-11-16 , 2009-11-23 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign)  Utdragsbestyrkande 

 
 
 

Kerstin Korsen 
Länsstyrelsen 
Mikael Danielsson 
Kun 

 
 
 
 
Kfm § 99 Pärm 
Valärende. 
 
Ärendebeskrivning 
Kfm 2009-11-16 
Kerstin Korsen, S, avsäger sig i skrivelse 2009-09-11 , sina uppdrag som 
ersättare i Kultur- och utbildningsnämnden samt ersättare i 
kommunfullmäktige med omedelbar verkan. 
 
VALBEREDNINGENS FÖRSLAG TILL KOMMUNFULLMÄKTIGE 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
Att utse Mikael Danielsson (s) som ny ersättare i Kultur- och 
utbildningsnämnden. 
 
Att för övrigt hemställa hos länsstyrelsen om ny sammanräkning. 
 
Efter avslutad överläggning och gjorda propositioner finner ordförande 
att kommunfullmäktige beslutat bifalla valberedningens förslag. 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 
 
Att utse Mikael Danielsson (s) som ny ersättare i Kultur- och 
utbildningsnämnden. 
 
Att för övrigt hemställa hos länsstyrelsen om ny sammanräkning. 
------ 
 
 
 
 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 103 
Kommunfullmäktige   2009-11-16 , 2009-11-23 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign)  Utdragsbestyrkande 

 
 
 

Helena Steen 
Kun 
Dajana Tadic 
Patric Willems 

 
 
 
 
 
Kfm § 100 Pärm 
Valärende. 
 
Ärendebeskrivning 
Kfm 2009-11-16 
Helena Steen Fp avsäger sig i skrivelse sitt uppdrag som ledamot i 
kultur- och utbildningsnämnden.  
 
VALBEREDNINGENS FÖRSLAG TILL KOMMUNFULLMÄKTIGE 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
Att utse Dajana Tadic (Fp) som ny ordinarie ledamot i Kultur- och 
utbildningsnämnden. 
 
Att utse Patric Willems (Fp) som ny ersättare i Kultur- och 
utbildningsnämnden. 
 
Efter avslutad överläggning och gjorda propositioner finner ordförande 
att kommunfullmäktige beslutat bifalla valberedningens förslag. 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 
 
Att utse Dajana Tadic (Fp) som ny ordinarie ledamot i Kultur- och 
utbildningsnämnden. 
 
Att utse Patric Willems (Fp) som ny ersättare i Kultur- och 
utbildningsnämnden 
----- 
 
 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 104 
Kommunfullmäktige   2009-11-16 , 2009-11-23 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign)  Utdragsbestyrkande 

 
 
 
 
 
 
Kfm § 101 
Ks §  236         
Au § 383 Dnr09/Ks348  940 
Centrumhuset 
 
Ärendebeskrivning 
Au 2009-11-03 
Vilhelmina kommun har fått beskedet att Polisen och 
Arbetsförmedlingen har för avsikt att flytta sina verksamheter från 
Centrumhuset till lokaler på industriområdet. 
 
Kommunchefen redovisar förslag till skrivelse till Arbetsförmedlingen 
och Rikspolisstyrelsen. 
 
ARBETSUTSKOTTET BESLUTAR 
 
Att inge upprättat förslag till skrivelse till Arbetsförmedlingen och 
Rikspolisstyrelsen. 
----- 
Ks 2009-11-16 

Myndigheter i samverkan – Centrumhuset i Vilhelmina 
Vilhelmina kommun har med stort engagemang följt processen för 
de statliga myndigheterna att skapa ett servicekontor i Vilhelmina. 
Kommunen och de statliga myndigheterna har ett gemensamt 
intresse att servicen till kommunmedborgarna kan ske på ett så 
effektivt sätt som möjligt med kunden i fokus. 
Ägarbilden har tidigare varit något oklar kring den fastighet som 
myndigheterna är lokaliserade i. Möjligheterna att föra 
diskussioner om ombyggnationer i fastigheten har varit näst intill 
obefintliga då det inte funnits någon aktiv motpart under 2009. 
Under september månad förändrades denna situation då nya ägare 
och en ny fastighetsförvaltare trädde in i bilden. Fastigheten ägs av 
(556688-0265) Landic VIII PD AB u n t Municipalfastigheter PD 
AB och förvaltas av gm Crown Nordic Management AB 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 105 
Kommunfullmäktige   2009-11-16 , 2009-11-23 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign)  Utdragsbestyrkande 

 
 
 
 
 
 
 
Kfm § 101 (forts) 

Ks § 236 (forts) Dnr09/Ks348  940 
Centrumhuset 

 
Vilhelmina kommun kontaktade de nya ägarna via deras 
fastighetsförvaltare. Förhandlingar har förts med syfte att 
Vilhelmina kommun köper fastigheten och gör nödvändiga 
ombyggnationer för att behålla myndigheternas placering i A läge. 
Ett fastighetsbolag bildas med syfte att förvalta centrumhusen. För 
detta ändamål krävs finansiering både till fastighetsköpet och till 
ombyggnationen.  
Åke Nilsson yrkar att kommunstyrelsen bör förslå 
kommunfullmäktige besluta  
 
att kommunstyrelsen får bemyndigande att bilda ett 
fastighetsbolag   
att kommunstyrelsen får disponera upp till 10 miljoner kronor ur 
eget kapital för köp av aktier i det nybildade fastighetsbolaget, 
ombyggnationer och åtgärder för eftersatt underhåll i centrumhuset 
intill 2011-06-01. 
 
att Vilhelmina kommun går i borgen för det nybildade 
fastighetsbolaget upptill 10 miljoner kronor för ombyggnationer 
och åtgärder för eftersatt underhåll i centrumhuset. 
 
att kommunstyrelsen får i uppdrag att slutföra affären. 
 
Under överläggning i ärendet avges vidare yttrande av Lars 
Eliasson, Göran Hahlin, Berndt Dahlberg, Maria Kristoffersson 
och Mikael Österberg. 
 
Efter avslutad överläggning och gjorda propositioner finner 
ordförande att kommunstyrelsen beslutat bifalla Nilssons förslag. 
 
 
 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 106 
Kommunfullmäktige   2009-11-16 , 2009-11-23 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign)  Utdragsbestyrkande 

 
 
 
 
 
 
Kfm § 101 (forts) 

Au § 236 (forts) Dnr09/Ks348  940 
Centrumhuset 

 
KOMMUNSTYRELSENS FÖRSLAG TILL 
KOMMUNFULLMÄKTIGE   
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att KS får bemyndigande att bilda ett fastighetsbolag  
 
att kommunstyrelsen får disponera upp till 10 miljoner kronor ur 
eget kapital för köp av aktier i det nybildade fastighetsbolaget, 
ombyggnationer och åtgärder för eftersatt underhåll i centrumhuset 
intill 2011-06-01. 
 
att Vilhelmina kommun går i borgen för det nybildade 
fastighetsbolaget upp till 10 miljoner kronor för ombyggnationer 
och åtgärder för eftersatt underhåll i centrumhuset. 
 
att kommunstyrelsen får i uppdrag att slutföra affären. 

 
att förklara ärendet omedelbart justerat. 
------ 

Kfm 2009-11-23 
Maria Kristoffersson meddelar att en skrivelse från Polismyndigheten 
och Arbetsförmedlingen inkommit till kommunen under dagen. 
 
Av skrivelsen framgår att Polisen, Arbetsförmedlingen, Skatteverket och 
Försäkringskassan gemensamt beslutat gå vidare i dialogen med 
Norrvidden i avsikt att teckna avtal. 
 
Kristoffersson rekommenderar kommunfullmäktige att avskriva ärendet 
från vidare handläggning. 
 
Yttrande i ärendet avges vidare av Åke Nilsson. 
 
Efter avslutad överläggning och gjorda propositioner finner ordförande 
att kommunfullmäktige beslutat bifalla Kristofferssons förslag. 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 107 
Kommunfullmäktige   2009-11-16 , 2009-11-23 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign)  Utdragsbestyrkande 

 
 
 
 
 
 
 
Kfm § 101 (forts) 
Au § 236 (forts) Dnr09/Ks348  940 
Centrumhuset 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR  
 
Att avskriva ärendet från vidare handläggning. 
----- 
 
 
 
 
 
 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 108 
Kommunfullmäktige   2009-11-16 , 2009-11-23 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign)  Utdragsbestyrkande 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
Kfm § 102 Pärm 
Delgivningar. 
 
1. Länsstyrelsen – Ny ersättare i Kommunfullmäktige för Douglas 

Petersson – ny Kerstin Korsén. 
 

KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR  
 
Att lägga delgivningarna till handlingarna. 
 
-- 
 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 109 
Kommunfullmäktige   2009-11-16 , 2009-11-23 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign)  Utdragsbestyrkande 

 
 
 
 
 
 
 
 
Kfm § 103 Pärm 
Avslutning 
 
Ordförande Leif Ahlmark och vice ordförande KG Abramsson tackar 
ledamöterna och kommunens anställda för det gångna 
verksamhetsåret och tillönskar en god jul och ett gott nytt år. 
 
---  

 


